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Parādes solī
28. aprīlī, tātad – tieši pēc divām nedēļām, Latvija atkal cel-

sies kājās. Stāsies darba ierindā un jau desmito gadu parā-
des solī dosies kopt aizķēzītās un vēl nesakoptās valsts vietas. 
Saraksti vairumā novadu un pilsētu jau sataisīti, piemēslotās 
apkaimes, kā ierasts, Lielajā Kartē iezīmētas. Un, kas zina, var-
būt Lielās Talkas desmitgadē tiks sisti un pārsisti jauni apmek-
lējuma un darboties prieka rekordi...

Nenoliedzami, Lielā Talka ir viena no vērienīgākajām un 
pozitīvākajām otrās Latvijas brīvvalsts sabiedriskajām inicia-
tīvām. Iespaidīgais talkas dalībnieku skaits, sakopto teritoriju 
un aizvākto atkritumu uzskatāmās foto ilustrācijas un repor-
tāžas varētu pat radīt iespaidu, ka strauji aug arī sabiedrības 
kopējā apziņa, liekot arvien lielākam cilvēku skaitam saprast, 
ka būtībā jau viss ir pavisam vienkārši: nemēslot ir pareizi, 
nepiedrazot pašu pagalmu, ielu vai mežu ir normāli, savākt 
aiz sevis radušos atkritumus ir nepieciešams vienmēr. Un tad 
nebūs vajadzīgas ne lielas, ne mazas talkas, jo nebūs taču, ko 
vākt un savākt, un cilvēku pozitīvo aktivitāti varēs ievirzīt nevis 
citu mēslu savākšanas, bet gan, skaļi sakot, attīstības virzie-
nā. Proti, atkritumu vākšanas vietā varētu, piemēram, stādīt 
puķes, ierīkot bērnu rotaļu laukumus, veidot nākotnes skaistu-
mu... Pagaidām gan vēl līdz tādam attīstības līmenim neesam 
nonākuši. Diemžēl. Kaut gan teju ceturtdaļmiljons talkas dalīb-
nieku laikam būtu pieskaitāmi tiem cilvēkiem, kuri paši varētu 
cienīt citu un savu darbu – tātad diezin vai plastmasas “bamš-
ļa” pudeli izmestu kaut kur sētmalē vai uz ielas, diezin vai 
sava atkritumu spaiņa saturu izgāztu tuvējā mežā, bet dzīvokļa 
remonta veco rīģipsi – Ventā.

Vēl pērn Lielās Talkas vispārējo pozitīvismu aizēnoja ilgga-
dējas talkotājas stāsts – par Staldzenes pludmales un tuvējā 
Būšnieku ezera apkārtnes sakopšanu. Stāsts izrādījies nebei-
dzams – sakoptā pludmale, mežs un ezera apkārtne tieši pēc 
gada atkal ir tādā pat stāvoklī kā iepriekš. Un te nu mazliet 
noplokot optimisms. Vēlreiz citējot minēto talcinieci: rokas 
nolaižas, jo tie mēslotāji taču esam mēs paši. Neba nu kāds 
kaut kur no malas speciāli dodas uz mūspuses jūrmalu, eze-
riem vai mežiem, lai ieriebtu un piemēslotu. Pašu ļaudis vien 
būs. Tātad: apkopojot statistiku, sanāk, ka ceturtdaļmiljons tal-
cinieku nemēslotāju ik gadu vāc kopā apmēram tāda paša dau-
dzuma ļaužu sastrādāto...

Nevar noliegt, Latvija lēnām un pamazām vien kļūst tīrāka 
un sakoptāka. Cerams, ka aug arī cilvēku apziņa: gan par atkri-
tumu šķirošanu, gan to, ka mēslot vispār ir slikti. Tomēr kāda 
nejauši noklausīta saruna starp pašvaldības policistu un kādu 
bravurīgu mazgadīgu puišeli liek domāt, ka darāmā vēl daudz. 
Vispirms jau audzināšanas ziņā ģimenē, tad varbūt arī skolā... 
Policists aizrādīja puišelim, ka iesviest tukšo “kolas” pudeli krū-
mos nedrīkst un lika puišelim pudeli pacelt un izmest tuvē-
jā atkritumu tvertnē. “Un ko tad darīs tie bezdarbnieki, ja es 
visu savākšu,” atcirta puišelis... Ja vēl zēnisko bravūru varētu 
saprast, tad viņa teiktais liek aizdomāties: ne jau pats bērns 
būs izdomājis tik sarežģītu argumentu. Tātad viņam mājās ir 
tieši tāda attieksme, tieši tāda nostāja, tieši tāda pieaugušo rīcī-
ba. Mēs piemēslojam, mēs drīkstam to darīt, mēs būtībā varam 
visu, ko gribam. Un gan jau kāds aiz mums to savāks... Sētnieki, 
“simtlatnieki” vai talkotāji. Bet mēs mēslosim atkal.

Pozitīvais piemērs esot visiedvesmojošākais un arī vismoti-
vējošākais. Motivējošs ne tikai darīt (proti, doties sakopt savu 
sētu, pagalmu, ielu, pilsētu, valsti), bet arī nedarīt. Neizmest 
to izdzerto “kolas” pudeli pa automašīnas logu, neatstāt sava 
ģimenes piknika atkritumus mežā, neielingot tukšo alus bun-
džu Ventā vai cigarešu paciņu piejūras krūmājā. Ja pats esi 
piedalījies, pats esi savācis tos atkritumu kalnus, tad noteikti 
nākamreiz nebūsi starp mēslotājiem. Sāksim katrs pats ar sevi, 
piedalīsimies un būsim aktīvi. Vienalga, vai talkosim draugu 
kompānijā kādā no pilsētas nesakoptajām vietām, savas sko-
las vai mājas apkārtnē, vai pat paša sētā – galvenais ir darīt. Un 
tad tiešām varēsim jau globālā mērogā būt lepni: Latvija kļūst 
tīrāka, skaistāka un labāka vieta dzīvošanai. Mums visiem kopā 
un katram atsevišķi. 

Aktīvu talkošanu un, pats galvenais, nemēslošanu novēl –
jūsu “Ventspilnieks.lv”

8. lpp.7. lpp.

Ventspils savulaik vieni no krāšņākajiem namiem Kuģinieku ielā 2 un Pils ielā 38, kur agrāk atradās Ventspils 
Mūzikas vidusskola, tuvākajos gados piedzīvos iespaidīgas pārvērtības. Ēkas, kuras avārijas stāvokļa dēļ tika 
aizliegts ekspluatēt, jau ilgāku laiku stāv tukšas un ne viens vien nodomāja, ka šie nami ir lemti aizmirstībai, 
līdz tos nojauks pavisam. Šobrīd ir izstrādāta iecere, ka šajos namos pēc pāris gadiem mitināsies Mūzikas 
vidusskolas un Ventspils Tehnikuma audzēkņi.

Bijušās mūzikas vidusskolas  
ēkas pārvērtīsies par kopmītnēm

V 
entspils Mūzikas vidusskola atbrīvoja šos 
namus 2014. gada sākumā, kad tās vairs 
nevarēja izmantot nožēlojamā stāvokļa dēļ. 
Precīzāk būs teikt, bīstamā stāvokļa dēļ. 
Mūzikas vidusskolas audzēkņi pārcēlās uz 

citām, pagaidu telpām. Pašlaik skolas audzēkņi ir izkaisīti 
pa visu pilsētu, taču vēl gads ir jāpaciešas, jo nākamajā 
gadā durvis vērs jaunā Ventspils Mūzikas vidusskolas ēka 
ar koncertzāles funkciju.

Abas ēkas Pils un Kuģinieku ielā nemaz nepieder 
Ventspils pilsētas pašvaldībai, bet gan Finanšu minis-
trijas padotībā esošajam uzņēmumam “Valsts nekusta-
mie īpašumi”. Pašvaldība ir nolēmusi pieprasīt no attie-
cīgās ministrijas šos abus nekustamos īpašumus sakārtot. 
Ņemot vērā, ka šīs abas ēkas, līdzīgi kā daudzi citi vecpil-
sētā esošie nami, kuri nepieder pašvaldībai, nedaiļo kopē-
jo ainavu, tiks virzīts jautājums par šo nekustamo īpašumu 
iekļaušanu vidi degradējošu būvju sarakstā. Kā preses kon-
ferencē skaidroja Aivars Lembergs, piešķirot šādu statusu, 
objektiem pieaugs nekustamā īpašuma nodoklis līdz 3%. 
A.Lembergs gan taisnojās, ka šāds solis nenozīmē kādu 
sodīt, jo “domei ir svarīgi nevis iekasēt naudu ar sodiem, 
bet gan, lai šīs ēkas tiktu savestas kārtībā”. 

Iecere nav tikai kā ideja kāda galvā, bet jau attīstī-
ta un virzīta sadarbībā ar Kultūras ministriju, Izglītības un 
zinātnes ministriju, Ekonomikas ministriju un VAS ‘Valsts 
nekustamie īpašumi”, lai šajos namos varētu veikt pilnīgu 
rekonstrukciju un renovāciju. No vienas puses, šos skaistos 
namus varēja pielāgot to sākotnējai funkcijai – ēkas savu-
laik tika būvētas kā īres nami. Ņemot vērā, ka Ventspils 

pilsētā ir traģiska situācija dzīvojamās platības pieejamībā 
(ilgtermiņa īres iespējas ir praktiski tuvu nullei, toties īster-
miņa īrē pieejami desmitiem mitekļu, vasaras mēnešos 
šis rūpals zeļ un plaukst īpaši aktīvi), varēja kopā ar valsts 
pārvaldībā esošo uzņēmumu paplašināt šāda pakalpoju-
ma pieejamību.

No otras puses, Ventspils Mūzikas vidusskolā mācās 
bērni arī no novada, taču nākotnē iecerēts audzēkņu ģeo-
grāfiju paplašināt. Īpaši sāpīgs jautājums audzēkņu izmi-
tināšanā ir Ventspils Tehnikumam, kurā pašlaik mācās ap 
840 audzēkņu, bet tuvākajos pāris gados to skaits pie-
augšot līdz tūkstotim. Jau tagad tehnikuma audzēkņi plaši 
izmanto Ventspils Augstskolas kopmītnes. Šai iecerei – 
abus namus pārveidot par kopmītnēm – esot arī ministriju 
atbalsts, taču vēl ir jāpieņem nepieciešamie lēmumi, lai 
varētu šādu ieceri virzīt tālāk.

Rekonstrukcijas projekts būs dārgs, jo ēkas ir ļoti nolais-
tas, turklāt īpaši "sālīti" izmaksās ēku pamatu nostiprinā-
šana. Pagaidām vēl ir pāragri spriest par aptuvenajām 
izmaksām, jo aprēķini vēl nav veikti. Tam, ka ēkas ir tik ļoti 
nolaistas, ir arī vēsturisks aspekts, jo okupācijas laikā tika 
padziļināta Ventas gultne. Viņā pusē krasts tika nostipri-
nāts, bet vecpilsētas pusē – nē. Tas noveda pie krasta noslī-
dēšanas. Ēkās to var redzēt kā lielas plaisas sienās.

Projekta īstenošanā plānots piesaistīt Eiropas fondu 
līdzekļus dažādās programmās, savukārt pārējos darbus, 
kā uzskata A.Lembergs, esot jāveic “Valsts nekustama-
jiem īpašumiem”. Kad nami būs gatavi, tad abas mācī-
bu iestādes īrēšot telpas no “Valsts nekustamajiem īpa-
šumiem”. 

Akciju sabiedrībai “Baltijas Ekspresis” izdevies arī šī gada martā palielināt dzelzceļa kravu pārvadājumu 
apjomus Ventspils ostas virzienā. Martā kravu apgrozījums sasniedza kopumā 541 tūkst. tonnu, kas ir par 11 
tūkst. tonnām jeb 2% vairāk nekā februārī. Salīdzinājumā ar šī gada janvāri, kad tika pārvadātas 470 tūkst. 
tonnas kravas, kāpums ir pat par 15%. Tas apliecina, ka biedrībā “Baltijas asociācija – Transports un loģisti-
ka” (BATL) ietilpstošais uzņēmums AS “Baltijas Ekspresis” pagājušais ļoti veiksmīgais gads nav nejaušība, 
bet gan ilgtermiņa nākotnes redzējuma un mērķtiecīga darba rezultāts.

“Baltijas Ekspresim” arī martā izdevies 
turpināt kravu apgrozījuma kāpināšanu
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Sētniekam 25 gadi cietumā
Kurzemes rajona tiesa par Ventspilī izdarītu 
pensionāres slepkavību un nepilngadīgas jau-
nietes izvarošanas mēģinājumu apsūdzēta-
jam vīrietim, kurš strādāja par sētnieku, pie-
sprieda brīvības atņemšanu uz 25 gadiem. 
Prokurore prasīja vīrieti sodīt ar mūža ieslo-
dzījumu. Vīrietim bez cietumsoda piespriesta 
arī probācijas uzraudzība un valstij jāatmaksā 
cietušajiem izmaksātā kompensācija un tiesas 
izdevumi, kopumā 6000 eiro apmērā.

Ierosini nosaukumu  
Ventspils koncertzālei
Izsludināts konkurss, kurā ikviens ventspil-
nieks un Latvijas iedzīvotājs var iesniegt 
savus ierosinājumus vārdam, kādā tiks sauk-
ta jaunā koncertzāle. Idejai jaunās kultū-
ras rezidences nosaukumam jābūt oriģinā-
lai, skanīgai, kas ļautu koncertzāles vārdam 
izskanēt tālu pasaulē. Iesniegt idejas var 
līdz 18.aprīlim, nosūtot e-pastu uz marke-
tings@ventspils.lv, norādot arī savu vārdu un 
kontaktinformāciju.

Bezdarba līmenis noslīd līdz 
4,6%
Reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas vecu-
mā Ventspils pilsētā samazinājies līdz 4,6%. 
Nedēļas laikā reģistrēto bezdarbnieku skaits 
ir sarucis par desmit cilvēkiem, turklāt bei-
dzot kopējais bez darba esošo cilvēku skaits 
ir kļuvis mazāks nekā 1000 personas. Vēl 
pirms pāris nedēļām bezdarba līmenis dažu 
mēnešu laikā bija uzlecis no 4,0% līdz 4,8%.

Daba kavē ielu remontus
Šopavasar Ventspils pilsētā iekavējušies ielu 
seguma ikgadējie remontdarbi, līdz ar to aiz-
kavējas arī citi labiekārtošanas, uzturēšanas 
un sakārtošanas darbi. Galvenais iemesls 
ir dabas untumi – auksts laiks saglabājies 
līdz pat aprīļa sākumam, tādējādi turpinot 
pagājušā gada nelabvēlīgo tendenci, skaidro 
«Komunālā pārvalde».

“Kurekss” vienīgais “Kurzemes 
granulu” īpašnieks
Viens no lielākajiem granulu ražotājiem 
Latvijā – SIA “Kurzemes granulas” – pilnībā 
nonācis kokmateriālu ražotāja SIA “Kurekss” 
īpašumā. Ventspils novadā bāzētais uzņē-
mums “Kurekss”, kam līdz šim piederēja 
33% uzņēmuma kapitāla daļu, kļuvis par 
“Kurzemes granulu” vienīgo īpašnieku. SIA 
“Kurekss” apgrozījums aizpērn sasniedza 
47,34 mlj. eiro, bet “Kurzemes granulām” – 
7,101 mlj. eiro.

Jau teju 200 sadursmes 
ar dzīvniekiem
Pēdējo gadu laikā Kurzemes pusē turpi-
na pieaugt negadījumu skaits, ko izraisījusi 
automašīnu un meža dzīvnieku sadursme. 
Šis gads nav izņēmums, jo gada pirmajos 
mēnešos reģistrētas jau 175 sadursmes ar 
meža dzīvniekiem, tajā skaitā arī Ventspils 
novadā. Pērn kopumā reģistrēti 735 gadīju-
mi. Visbiežāk negadījumi notiek diennakts 
tumšajā laikā un krēslā, kad dzīvniekus vis-
grūtāk pamanīt.

Zlēku pagastā četrām 
mežacūkām mēris
Āfrikas cūku mēris konstatēts četrām 
mežacūkām Ventspils novada Zlēku 
pagastā, liecina Pārtikas un veterinārā 
dienesta dati. Āfrikas cūku mēris šogad ir 
konstatēts jau 359 mežacūkām 65 novados 
un 151 pagastā. 

VENTSPILĪ
“Baltijas Ekspresim” arī martā izdevies 
turpināt kravu apgrozījuma kāpināšanu

“V 
entspilnieks.lv” jau vēs-
tīja, ka pagājušajā gadā 
tika sasniegts lielā-
kais kravu pārvadāju-
mu apjoms AS “Baltijas 

Ekspresis” pastāvēšanas 20 gadu laikā – 7,1 
mlj. tonnu, kāpināt apgrozījumu izdevās 
par 8,1 reizi. Šī gada pirmajos trijos mēne-
šos kopējais apgrozījums ir sasniedzis 1,541 
mlj. tonnu, uzņēmums uz Ventspils ostu ir 
atvedis 392 piekrautus vilcienu sastāvus. 
Tas ir pozitīvi, ņemot vērā arvien saspring-
tāku situāciju kravu pārvadājumu jomā un 
tranzīta nozarē kopumā, kur vērojama īpaši 
sīva konkurence un cīņa par katru pārvadā-
to tonnu.

470 tūkst. tonnu apgrozījumu janvā-
rī AS “Baltijas Ekspresis” valdes priekšsē-
dētājs Māris Bremze vērtē kā piesardzī-
gu 2018. gada sākumu, tomēr tas bija par 
9% vairāk nekā pērnā gada pēdējā mēne-
sī. “Piesardzīgi gan tādā nozīmē, ka 2017. 
gads iesākās diezgan iespaidīgi: pirmajā 
ceturksnī pārvadāto kravu apjoms salīdzi-
nājumā ar 2016. gadu pieauga par 313%. 
Salīdzinājumam šī gada janvāra rezultāts 
atpalika no pagājušā gada pirmā mēne-
ša par 54%, norāda M.Bremze un paskaid-
ro galveno tā iemeslu: “Šāds apgrozīju-
ma sarukums pilnībā ir izskaidrojams ar 
Krievijas uzliktajiem ierobežojumiem kravu 
plūsmai uz Latvijas ostām.”

“”Baltijas ekspreša” uzdevums būs turpi-
nāt tikpat efektīvi nodrošināt pārvadājumus 
Ventspils ostas termināļiem, neskatoties uz 
to, ka kravu pārvadājumu apjoma progno-
zes arī turpmāk būs piesardzīgas. Taču turpi-
nāsim strādāt pie jaunu kravu pārvadājumu 
produktu piedāvāšanas tirgus dalībniekiem. 
“Baltijas Ekspresis” ir cītīgi strādājis, ir arī vai-
rākas iestrādnes šajā virzienā. Jāturpina neat-

laidīgi strādāt, lai tās īstenotu dzīvē. Mums 
joprojām ir un būs labas izaugsmes iespē-
jas, atliek tikai nepagurušiem strādāt. Esmu 
jau vairākkārt teicis, ka konkurence pārva-
dājumu tirgū ir milzīga, un šis fakts vienkārši 
neļauj samierināties ar sasniegto, bet turpi-
nāt iesākto bez jebkādām atlaidēm,” kā allaž 
optimistiski nākotnē raugās uzņēmuma vadī-
tājs M.Bremze. 
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B 
et, ja vīri atmestu vairākumam latviešu raksturī-
go pārmēra pieticīgumu, viņi ar lepnumu varētu 
nosaukt daudzus reāli būvētus, lauku un pilsē-
tas vidē joprojām skatāmus objektus, kas tapuši, 
pateicoties tieši abu profesionālajai meistarībai 

un centībai. “Jā, un arī Dievam nākot mums palīgā,” Zigurds 
neaizmirst piebilst. 

DIPLOMDARBS GAISMAI
Zigurda senču dzimtā puse ir Ugāle un, iespējams, tieši 

šis četrdesmit kilometru attālums no Ventspils bijis pamatā 
dzimtas tik latviskā uzvārda “Arājs” iegūšanai. Jo agrākajos 
laikos, kad Ziemeļkurzemes piekrasti vienlaidus apdzīvoja 
lībieši, bet iekšzemē saimniekoja latvieši, pastāvējis strikts 
neoficiāls dalījums: piekrastes ļaudis saukti par “rāndalist” 
un “kalāmīed”  (līb. val. – jūrmalniekiem un zvejniekiem), 
bet visi tālāk no jūras dzīvojošie – par “arājiem”.  Un attiecīgi 
piekopta maiņas tirdzniecība – maize pret zivīm... Bet tikpat 
iespējams, ka uzvārdu pēc nodarbošanās veida Zigurda vec-
vecvecākiem  piešķīris vietējais muižkungs, kad tādus paģē-
rēts ieviest. Cik tālu apzinājis Zigurds, viņa senči bijuši no 
barona novērtēti un cienīti, jo neba katram muižkungs uzti-
cētu staļļmeistara un kučiera pienākumus, kādus Ugālē veicis 
viņa vectēvs un, droši vien, arī tālāki senči. 

Zigurda tēvs Jānis, kādreizējais muižas kalējs, kopā ar 
ģimeni uz Ventspili pārcēlies pirms apmēram deviņdesmit 
gadiem un ierīkojis smēdi Pārventā. Lai puika pats sev ziemai 
nopelnītu maizi un pavalgu, Zigurds vasarās no pilsētas sūtīts 
par ganu pie radiem Rāpatos. No šī pienākuma viņš atbrīvots 
tikai tad, kad sākusies lauksaimniecības kolektivizācija un arī 
radu lopiņi sadzīti kolhozā. No piecpadsmit gadiem Zigurds 
pilsētas celtniecības pārvaldes mehāniskajās darbnīcās, kas 
atradušās vecpilsētā Ventmalā, sācis mācīties virpošanas, 
gāzes metināšanas un griešanas, kā arī atslēdznieka darbus. 
Arīdzan  kalēja amatu, kurā pirmās iemaņas guvis jau tēva 
smēdē. No tiem laikiem Zigurda dzīvoklī saglabājies virpotāja 
amata prasmi apliecinošais diplomdarbs – no trofeju alumī-
nija gabala izvirpots svečturītis, kurā gaismiņa tiek ievietota 
ģimenei īpašos gadījumos. 

Dzīvots un strādāts ar Dieva palīgu
Tēvs un dēls ZIGURDS UN NORMUNDS ARĀJI 
sevi pieticīgi ierindo to cilvēku skaitā, kuri līdzši-
nējo mūžu aizvadījuši līdzeni kā upes plūdumu, 
ikdienu veltījot darbam, ģimenei un, dažādos 
dzīves posmos vairāk vai mazāk intensīvi – arī 
kalpošanai Dievam. Ar gadiem nonākot pie 
secinājuma, ka Visaugstākais liekams pirmajā 
vietā, jo bez Viņa arī pārējam nebūtu svētības. 
Līdzās plaša profila celtnieka amatam Zigurds 
ilgus gadus ir diakons Ventspils baptistu draudzē. 
Bet Normunds, kurš vairākus gadus strādājis 
kopā ar tēvu, bet tagad ir atbildīgā darbā lielā 
tranzīta firmā, starp ticīgajiem pazīstams vēl arī 
ar sabiedriskajām aktivitātēm sportā un jaunie-
šu audzināšanā. Viņš to veic kā sirds darbu, labi 
apzinoties, ka rezultāti būs ieraugāmi tikai varbūt 
pēc gadiem un arī tad pastarpināti. 

AR ATBILDĪBU PRET BĪSTAMĪBU
Daudzo amatu prasmes vēlāk papildinātas pašmācības 

ceļā un raugot cunftes knifus noskatīt no pieredzējušākiem 
meistariem. Darba devēji Zigurdu labprāt sūtījuši apgūt 
padomju apstākļos pieejamās jaunās tehnoloģijas, aparatū-

ru un darbagaldus, līdz viņš 
nostabilizējies savam rak-
sturam un prasmēm, šķiet,  
visatbilstošākajā nišā, kļūstot 
par montētāju- augstkāpēju. 
Protams, pie tam pielietojot 
arī metinātāja, atslēdznieka 

un citu amatu iemaņas. Lai arī Kurzemes pusē nav būvēti 
debesskrāpji un simtmetrīgi televīzijas torņi, Arāja brigāde 
pasūtījumu ziņā vienmēr bijusi “uz izķeršanu” – kā nekā tāds  
darbs ir gana bīstams un atbildīgs, ne katrs to pieprot un var 
uzņemties.

“Esmu strādājis Ventspils Naftas pārsūknēšanas bāzes (ko 
vēlāk pārdēvēja par “Ventspils naftu” ) katlu mājas būvniecī-
bā, tādas montējām un siltumnesējus uzstādījām  arī  Rīgā, 
Liepājā, Ventspilī, Stendē, Kazdangā un citur. Kolhozos un 
ciematu centros slējām  augšā ūdenstorņus, skābbarības til-
pnes un zibensnovedējus – kas to visu vairs var atcerēties? 
Ar rūpniecisko montāžu galvenokārt nodarbojāmies, strādā-
jot Liepājā bāzētās pārvaldes “Promtehmontaž” sastāvā. No 
laukiem pasūtījumi visvairāk nāca, kad kopā ar dēlu, Liepājā 
metinātāja specialitāti ieguvušo Normundu pārgājām darbā 
uz Pārvietojamo mehanizēto kolonnu, tad Lauktehnikas 
Ventspils nodaļu un vēlāk turpat līdzās izveidoto Latvijas – 
Dānijas kopuzņēmumu “Dalagro,”” Zigurds aprauj uzskai-
tījumu,zinot, ka daudz kas no agrāk būvētā un montētā to 
vēlākajiem īpašniekiem kļuvis nevajadzīgs un sagruvis, citur 
konstrukcijas aizstātas ar mūsdienīgākiem materiāliem, vēl 
kādas tehniskās būves kļuvušas mūsdienu skatījumā vizuāli 
nepievilcīgas un būtu nojaucamas.  

FOTOGĒNISKĀ ILGMŪŽĪBA
”Starp tām ir viens izņēmums, ko vienmēr esmu uzlūko-

jis ar patiku, kā tēva un vectēva veikumu garāmejot rādī-
jis saviem bērniem un mazbērniem.  

Zigurds ir lepns, ka viņa pirms pusgadsimta montētais glābšanas tornis ir vajadzīgs un arī rotā Ventspils pludmali.

Normundam četri gadi.Zigurda vecāki un vecvecāki (otrajā rindā) Ventspilī Ventmalā, ap 1950. gadu.
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Piešķir 40 000 eiro ūdensvadu ierīkošanas 
kapsētās turpināšanai

Šogad Ventspils Meža, Katoļu un Pareizticīgo kapsētās tur-
pināsies pērn iesāktie labiekārtošanas darbi. Projekta otrās 
kārtas darbos plānots izbūvēt vēl jaunus ūdensvadus un 
ūdens ņemšanas vietas. To būs iespējams īstenot pēc tam, 
kad šim nolūkam pilsētas pašvaldība atvēlēja papildus 40 
tūkstošus eiro.

Ūdensvada izbūve Meža kapos sākās jau pagājušajā vasa-
rā, kad kapsētas jaunajā daļā izbūvēja pilnīgi jaunu ūdensva-
du ar 11 ūdens ņemšanas brīvkrāniem. Savukārt jau esoša-
jā ūdensvadā uzstādīja četras ūdens ņemšanas vietas. Tagad 
pagājušajā vasarā iesāktie darbi turpināsies. Saņemot domes 
atbalstu, Meža kapu kapličas tuvumā iecerēts izbūvēt jaunu 
ūdensvadu ar pieciem ūdens ņemšanas brīvkrāniem, savu-
kārt Katoļu un Pareizticīgo kapsētās plānots izbūvēt pilnīgi 
jaunu ūdensvadu ar vienu ūdens ņemšanas brīvkrānu.

Visus darbus plānots paveikt līdz jūnijam, informēja 
pašvaldībā.

Deviņas naktsmītnes saņem nodokļu atlaides, 
OC "Ventspils" un filharmonijai atlaides pat 
90%

Ventspils pilsētas pašvaldība piešķīrusi nekustamā īpašuma 
nodokļa atvieglojumus deviņiem viesu izmitināšanas pakalpoju-
mu sniedzējiem – viesnīcām un viesu namiem, samazinot gada 
nodokļa summu kopumā vidēji par 50%, informē vietvara.

39% no atvieglojumu kopējās summas jeb atlaidi 22,1 
tūkstoša eiro apmērā saņēma pašvaldības uzņēmums 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts”, kas apsaimnieko 
Ventspils Piejūras kempingu. Šāda atlaide tikusi arī viesnīcu 
“Dzintarjūra” un “Vilnis” īpašniekiem, kā arī SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils”” hotelim, viesnīcai “Jūras brīze”, Ventspils 
Augstskolas tūristu viesnīcai, viesu namiem “Kupfernams”, 
“Muiža” un “Martas nams”.

Īpaši izceļas SIA «Olimpiskais centrs «Ventspils»», kuram 

Esam daudzus paziņus un kolēģus dzirdējuši stāstām, cik forši pavadījuši laiku ar 
ģimeni ekskursijā vai kārtīgi izlādējušies sportsikās aktivitātēs, vēl kāds apmeklējis 
kārtējo abonementa teātra izrādi, vēl kāds ir uzticīgs izstāžu apmeklētājs un klausī-
tājs bezmaksas koncertos. Sarakstu varētu turpināt vēl un vēl. Gan jau arī paši esam 
padižojušies ar kādu spilgtāku notikumu savā brīvajā laikā, savu mazo izraušanos 
no rutinizētās ikdienas. Un tomēr kopumā vairumam iedzīvotāju ikdienas brīvā 
laika pavadīšanas paradumi vairāk vai mazāk riņķo ap vienu smaguma centru – zilo 
ekrānu. Lai arī Latvijā ik dienu iedzīvotājiem ir pieejami visdažādākie un visplašākā 
spektra atpūtas iespēju varianti, sākot ar kultūras pasākumu baudīšanu līdz sportis-
kām vai aktīvās atpūtas iespējām, televizors joprojām ir pārāks pār jebkuru citu kon-
kurentu, secināts jaunākajā “Baltic International Bank” Latvijas barometra pētījumā.

Zvilnēšana pie TV "kastes" 
joprojām “topā”. Diemžēl...

V 
airāk nekā divas trešdaļas jeb 
67% no aptaujātajiem Latvijas 
iedzīvotājiem pēdējā gada laikā 
ir apmeklējuši vai piedalīju-
šies kultūras pasākumos, tiesa, 

nenorādot skaitlisku daudzumu. To apmek-
lētāji visbiežāk izvēlējušies teātra izrādes 
(33%), kā arī dažādus ar kultūru saistītus 
masu pasākumus (28%). Salīdzinoši bieži 
pētījuma dalībnieki norādīja, ka ir gājuši uz 
populārās mūzikas un rokmūzikas koncer-
tiem (25%), kā arī uz muzejiem (23%).

TOPA PIRMAIS NUMURS PIEDER 
SLINKUMAM – ZVILNĒŠANAI 
PIE TELEVIZORA

Jautāti par respondentu brīvā laika pava-
dīšanas paradumiem, rezultāti savā būtībā 
nepārsteidz un tādi bija gaidāmi, taču vilša-
nās sajūta ir liela. Vairums iedzīvotāju atzina, 
ka viņu iecienītākais brīvā laika pavadīšanas 
veids ir televizora skatīšanās. Zvilnēšanu pie 
televizora ekrāna vakaros un brīvdienās regu-
lāri izvēlas 73% aptaujāto... Saturs: filmas, 
seriāli, dažreiz sporta pārraides. Te nav runa 
par televizora skatīšanos kā brīvā laika pava-
dīšanu, ja tas kā radio ir informācijas avots, 
kam cilvēks velta nelielu laiku. 

Lai arī tikai otrajā vietā aiz televizora, 
tomēr salīdzinoši populārs brīvā laika pava-
dīšanas veids ir atpūta pie dabas. Šādu atpū-

tas soli izvēlas 49% aptaujāto. Tiesa, jāņem 
vērā, ka bieži tas gan netiek darīts, jo darba-
dienās ir jāstrādā, bet brīvdienās ne vienmēr 
esot labi laika apstākļi, lai izklaidētos brīvā 
dabā. Atkal slinkuma pazīme, ko apliecinās 
nākamie norādītie atbilžu varianti: salīdzino-
ši bieži pētījuma dalībnieki norāda, ka brīva-
jā laikā izvēlas iet ciemos (35%), izklaidēties 
internetā (30%), spēlējot datorspēles (30%). 
Tikai pēc tam seko strādāšana dārzā (29%; 
protams, reti kuram ir savs dārzs) vai pavadīt 
laiku ar bērniem (28%).

Lūgti atbildēt, kas viņiem visvairāk traucē 
apmeklēt kultūras pasākumus biežāk nekā 
vēlētos, 43% aptaujāto kā iemeslu minēja 
aizņemtību un laika trūkumu, vēl 40% norā-
dīja arī naudas trūkumu. Tikai 12% respon-
dentu atbildēja, ka kultūras pasākumus jau 
apmeklē pietiekami daudz, bet 7% atzina, ka 
šādi atpūsties viņus pilnīgi neinteresē. Iemesls 
šādam lēmumam šoreiz gan nav zināms, taču 
iepriekšējās aptaujās 2015. un 2016. gadā 
attiecīgi 7% un 11% norādīja šādu atbildes 
variantu, pamatojot to ar apgalvojumu, ka 
Latvijā trūkst interesantu kultūras pasākumu.

1/3 IEDZĪVOTĀJU ŽĒL TĒRĒT NAUDU 
KULTŪRAS PASĀKUMIEM, 
TAD JAU LABĀK – TELEVIZORS!

Aicināti nosaukt jomas, kuras būtu jāatbal-
sta no valsts budžeta, aptaujātie kā primāros 

atzina nacionālas nozīmes tradicionālos kul-
tūras pasākumus (66%) un bērnu interešu 
izglītību kultūras jomā (56%). 37% aptaujā-
to uzskata, ka finansējumu no valsts budže-
ta vajadzētu piešķirt dažādu kultūras pasā-
kumu, svētku un festivālu rīkošanai Latvijā. 
Tikai 21% aptaujāto uzskata, ka no valsts 
budžeta vajadzētu finansēt līdzdalību kul-
tūras pasākumos ārpus Latvijas, bet 4%, ka 
neviena no kultūras jomām nebūtu jāatbalsta 
no valsts budžeta.

Lūgti norādīt, cik naudas vidēji mēnesī viņi 
paši tērē kultūras pasākumiem, 32% atzi-
na, ka esot žēl izdot līdzekļus kultūras pasā-
kumu apmeklēšanai, tādēļ šādam nolūkam 
naudu netērē vispār. Gandrīz sestā daļa jeb 
17% aptaujāto norādīja, ka tērē vidēji līdz 
septiņiem eiro mēnesī. Tikpat daudz iedzī-
votāju norādīja, ka tērē vidēji 15 līdz pat 28 
eiro mēnesī.

LASĪŠANAS PARADUMS GLĀBJ 
BĒDĪGO KOPAINU

Kā rāda pētījuma rezultāti, ikdienā grāma-
tas lasa mazāk nekā puse jeb 48% aptaujāto 
vīriešu, savukārt iesietajiem darbiem regulā-

ri laiku atrod 70% sieviešu. Šī aina nedaudz 
uzlabo kopējo brīvā laika pavadīšanas statis-
tiku. Turklāt liela atšķirība vērojama arī izla-
sītajā apjomā – pēdējā pusgada laikā vairāk 
nekā ceturtā daļa jeb 27% daiļā dzimuma 
pārstāvju izlasījušas trīs līdz 10 grāmatas, 
kas ir divas reizes vairāk nekā vīrieši (14%). 
Savukārt vairāk par 10 grāmatām izlasīja 
7,3% aptaujāto sieviešu, kas ir pat trīs reizes 
vairāk nekā vīriešu (2,4%).

Sievietes ir dāsnākas, atvēlot grāmatu lasī-
šanai ne tikai savu laiku, bet arī finansiā-
los līdzekļus: 40% daiļā dzimuma pārstāvju 
dod priekšroku grāmatu iegādei grāmatnīcās, 
internetā un citviet.

Jāpiemin, ka arī bibliotēku popularitāte nav 
kritusies, un 34% sieviešu, meklējot sev inte-
resējošo lasāmvielu, tās apmeklē regulāri.

Ir viela pārdomām, vai ne? Ar ko tu sāksi, 
lai mainītu tos savus brīvā laika pavadīšanas 
brīžus, par kuriem varētu teikt – “noslinkots” 
vai “aizsērfojos internetā”? Pastāsti mums, 
ko un kā mainīsi (vai jau esi mainījusi/mai-
nījis) savā dzīvesveidā, lai padarītu savu dzīvi 
krāsaināku un piepildītāku? Raksti mums uz 
redakcija@ventspilnieks.lv! 

VENTSPILS DOMĒ NOLEMTAIS
piešķirti nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojumi 90% 
apmērā par sporta laukumiem un infrastruktūru – skeitparku, 
tenisa un futbola laukumiem, sporta hallēm, Ūdens piedzīvo-
jumu parku, Pludmales akvaparku, airēšanas bāzi "Dampeļi" 
un Piedzīvojumu parku. Šādā apmērā atvieglojumi piešķir-
ti arī SIA “Kurzemes filharmonija” par nekustamo īpašumu, 
kurā atrodas teātra nams “Jūras vārti”. Tikpat liels atvieglo-
jums piešķirts arī Kaļķu ielas 10.nama īpašniekam par īpa-
šuma daļu, kur darbojas publiskā pirts. Atvieglojumu 70% 
apmērā saņēma SIA “Santa-Rema” par īpašumu Pils ielā 
28. Šajā ēkā atrodas “Kino Rio” un pašvaldības uzņēmums 
"Ventspils Lidosta". 

Kā paskaidroja pašvaldībā, kopējā piešķirto nodokļa atvieg-
lojumu summa ir 57,3 tūkstoši eiro.

Bērnu nama iemītniekiem dzīvošanai ierīkos 
īpašus dzīvokļus

Ventspils sociālās aprūpes namā “Selga” dzīvojošajiem bez 
vecāku aprūpes palikušajiem bērniem un jauniešiem paš-
valdība iecerējusi nodrošināt ģimeniskai videi pietuvinātus 
apstākļus divos īpaši pārbūvētos un iekārtotos dzīvokļos. To 
paredz Ventspils pilsētas domes saskaņotais Kurzemes plā-
nošanas reģiona deinstitucionalizācijas plāns 2017.–2020. 
gadam.

Vītolu ielā 21 esošajā ēkā plānots veikt apjomīgus pārbū-
ves darbus un izveidot divus plašus dzīvokļus, kurā varētu 
dzīvot nevis visi, bet gan maksimums astoņi cilvēki. Pašlaik 
Ventspils bērnunamu par savām mājām sauc 17 bērni un jau-
nieši. Ventspils Sociālā dienesta vadītāja Dace Kaņepe skaid-
roja, ka bērnu un jauniešu izmitināšana dzīvokļos paredzēts 
kā pagaidu risinājums līdz brīdim, kad bērnam tiek samek-
lēta audžuģimene vai aizbildnis. Tiesa, pagaidām ir grūti 
iedomāties, kā šī viduvējā stāvoklī esošā un ne visai pievilcī-
gā divstāvu koka ēka un tās apkārtne izskatīsies pēc pārbū-
ves darbiem, taču pilsētā būs par vienu sakoptu ēku vairāk. 
Pārplānošanas un remontdarbus varētu sākt 2019. gadā, bet 

bērnunama iemītnieki varētu pārcelties uz dzīvokļiem vēl 
pēc gada.

Deinstitucionalizācijas plāns arī paredz izveidot dienas aprū-
pes centru Kuldīgas ielā 4, kas būs paredzēts 40 pilngadīgām 
personām ar garīga rakstura traucējumiem un 55 bērniem ar 
funkcionāliem traucējumiem. Uz šīm divreiz plašākajām telpām 
pārcelsies atbalsta centrs ģimenēm un bērniem ar īpašām vaja-
dzībām “Cimdiņš”, kas pašlaik mitinās telpās pie augstskolas.

Deinstitucionalizācijas plāna īstenošana izmaksās 1,172 
mlj. eiro, no tā gandrīz miljonu segs Eiropas Savienības līdzfi-
nansējums. Domes ieguldījums būs 140 tūkst. eiro.

Atdzims nolaistais koka un mūra ēku 
komplekss Skroderu ielā

Drīzumā plānots īstenot vairākus projektus nekustamo īpa-
šumu jomā, atjaunojot sliktā stāvoklī esošās ēkas Ventspils 
vecpilsētā, tajā skaitā ilgstoši pamesto un avārijas stāvoklī 
esošo ēku kompleksu Skroderu ielā.

Kā skaidroja domē, daudzi vecpilsētas nami ir avārijas stā-
voklī, kam iemesls ir okupācijas varas paviršība pret to uztu-
rēšanu, līdz ar to īpašnieki tos atguva sliktā stāvoklī. Taču arī 
līdz šai dienai daudziem īpašniekiem nav iespējas veikt ēkās 
ieguldījumus līdzekļu trūkuma dēļ. Pašvaldība palīdzēs tos 
sakopt un atjaunot, piesaistot arī investorus.

Dome iegādāsies koka un mūra ēku kompleksu Skroderu 
ielā 11a un 13, kas daudzu gadu garumā ir pamatīga laika 
zoba saēsts. Šeit plānots izbūvēt jaunus dzīvokļus. Skroderu 
ielai Ventspils vēsturiskajā apbūvē ir nozīmīga vieta un, ja šīs 
ēkas aizies postā pavisam, tādā gadījumā Skroderu iela fak-
tiski “pazūd”, skaidro dome.

Vēl viena domes iecere ir divu gadu laikā Pils ielā 45/47 
atjaunot avārijas stāvoklī esošās vēsturiskās ēkas un uzbūvēt 
vienu jaunu. Šajās ēkās atradīsies gan biroju telpas informā-
cijas un komunikāciju tehnoloģiju uzņēmumiem, gan dzī-
vokļi. Dome jau ir izstrādājusi būvniecības tehnisko projektu. 
Kopējās šī projekta izmaksas lēšamas ap 2,88 mlj. eiro. 
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 turpinājums no 3. lpp.

Līdz augustam jāatceļ OIK
Ekonomikas ministrs Arvils Ašeradens rosina līdz 1. augus-
tam izveidot plānu obligātās iepirkuma komponentes 
(OIK) atcelšanai. OIK tādā izpildījumā, kā tas ir šodien, ir 
fundamentāla, nacionāla un makroekonomiska kļūda, kas 
ir jālabo, uzsver ministrs. «Steigšus jālemj par OIK kā “gāzi 
grīdā” ekonomikas paliekas izskaušanu – OIK kā iedzīvo-
tāju un uzņēmēju maksājums ir jālikvidē, bez jebkādas 
tolerances pret negodīgiem ražotājiem,” uzsver ministrs.

Degvielas tirgotāji lielākie nodokļu 
maksātāji
Lielākais nodokļu maksātājs Latvijā pērn bijis degvielas 
tirgotājs SIA “Circle K Latvia”, kas nodokļos samaksāja 
178,988 mlj. eiro. “Rimi Latvia” ir lielākais darbaspēka 
nodokļu maksātājs Rīgā un Rīgas reģionā ar pērn samak-
sātiem darbaspēka nodokļiem 22,081 mlj. eiro apmērā, 
bet kopumā uzņēmums samaksāja nodokļos 34,06 mlj. 
eiro. Apbalvojumu kā pagājušā gada lielākais eksportētājs 
saņēma zāļu ražotājs “Grindeks”. Kurzemē lielākais vidē-
jo nodokļu maksātājs ir Ventspilī strādājošais SIA “Ostas 
celtnieks”.

Rindas pie ārstiem sarūk
Veselības aprūpes sistēmas reformas rezultātā lielā-
kās gaidīšanas rindas pie speciālistiem samazinājušās 
par vidēji 42%, tomēr vietām tās joprojām ir ļoti garas. 
Lielākās rindas uz izmeklējumiem samazinājušās par 
33%, bet rindas uz pakalpojumiem dienas stacionāros – 
par 68%, kur līdz šim rindas bija vislielākās. Gaidīšanas 
laiks uz pakalpojumiem dienas stacionārā joprojām ir ļoti 
ilgs, uz atsevišķiem pakalpojumiem sasniedzot pat vai-
rāk nekā 500 dienas. Pie šī sāpīgā jautājuma risināšanas 
darbs tikšot turpināts īpaši aktīvi.

“Facebook” palīdzēs vēlēšanās
Sociālo tīklu gigants “Facebook” vēlas, lai vēlēšanas 
Latvijā būtu caurskatāmas un palīdzēs darbā Korupcijas 
novēršanas un apkarošanas birojam (KNAB), turklāt kom-
pānijas pārstāvji plāno apmeklēt Latviju. KNAB iepriekš 
sāka komunikāciju ar lielāko sociālo tīklu turētājiem jau-
tājumā par partiju reklāmām un kampaņām internetā, 
proti, vai sociālajos tīklos ir iespējama apmaksāta politis-
ka aģitācija.

Latvijā zema lauku saimniecību 
produktivitāte
Latvijas lauku saimniecību produktivitāte ir viena no 
zemākajām Eiropas Savienībā (ES), un joprojām būtisks 
izaicinājums, teikts Latvijas ziņojumā ANO par ilgtspējīgas 
attīstības mērķu ieviešanu. Latvijā publisko resursu iegul-
dījumi nav pietiekami sekmējuši mazo saimniecību ražī-
guma un ienākumu kāpināšanu un dzīvotspēju, un nav 
izdevies panākt ieguldījumu līdzsvaru starp ražīgumu un 
nodarbinātību. Politika, kas lielā mērā vērsta uz saimnie-
cību platību pieaugumā balstītu ekonomisko efektivitāti, 
veicina iedzīvotāju skaita samazināšanos.

Dramatiski aug jauniešu-narkomānu 
skaits
Teju 15% Latvijas jauniešu vecumā no 15 gadiem lieto 
marihuānu. To pētījumā secinājis Eiropas Narkotiku un 
narkomānijas centrs. Valsts policijas un arī mediķu ikdie-
nas darbs apliecina, ka tā dēvētās "zālītes" lietošana jau-
niešu vidū ir izplatīta problēma. Nereti apreibinošās vielas 
nepilngadīgie izmēģina jau ļoti agrīnā vecumā.

Vēl viens centrs kā problēma
Tiesībsargs Juris Jansons vērsies Labklājības ministrijā sais-
tībā ar konstatētām problēmām Jaunpiebalgas sociālās 
rehabilitācijas centrā bērniem ar atkarības problēmām. 
Tur netiek nodrošināta bērnu attīstībai un rehabilitāci-
jai atbilstoša vide un dzīves apstākļi, nav speciālisti dar-
bam ar atkarīgiem bērniem, nestrādā sociālais pedagogs, 
rehabilitētājs, sporta skolotājs un jaunatnes darba organi-
zators. Teritorijā tiek smēķēts, iespējams, pastāv arī sav-
starpēja emocionāla un fiziska vardarbība.

Gaismas pils – aizsargājams kultūras 
piemineklis
Valsts kultūras pieminekļu aizsardzības inspekcija Latvijas 
Nacionālo bibliotēku (LNB) atzinusi kā atbilstošu iekļauša-
nai aizsargājamo kultūras pieminekļu sarakstā. Tādējādi 
Gaismas pils varētu kļūt par jaunāko ēku šāda veida 
sarakstā. Pašlaik Latvijas jaunākais kultūras piemineklis ir 
1981. gadā pabeigtā Ikšķiles estrāde.

LATVIJĀDzīvots un strādāts ar Dieva palīgu
Tas ir glābšanas stacijas tor-
nis pilsētas pludmalē, kuru 
kopā ar pāris palīgiem 
samontējām pirms kādiem 
piecdesmit vai sešdesmit 
gadiem. Nekāds arhitektūras 
vai montāžas darbu šedevrs, 
bet kaut kā nemanot tas ir 
kļuvis par vienu no Ventspils 
simboliem. Kad torni būvē-
jām, kāpas bija daudz zemā-
kas nekā tagad, no torņa 
virsotnes labi bija pārska-
tāma ne vien jūra, bet arī 
ap 80 metru platais liedags, 
ko padomju laikos naktīs 
apsargāja bruņoti robežsargi 
ar suņiem. Tagad pludmale 
ir lieliski aprīkota un labie-
kārtota, tajā jau divdesmito 
gadu plīvo Zilais karogs,” stāsta Zigurds. Un 
ar gandarījumu piebilst: 

“Nešaubos, ka aizvadītajās desmitgadēs 
uz mūsu zīžaino smilšu pludmali tornim 
garām ejot, tam ieinteresētu skatu ir pārlai-
duši vairāki miljoni peldviesu un ne mazums 
no viņiem atraktīvo konstrukciju aizvedu-
ši līdzi savos fotoaparātos. Protams, tornis 
un vienlaicīgi blakus būvētās servisa ēci-
ņas tiek atbilstoši uzturētas, bet man tomēr 
prieks, ka metinājums ir bez vainas joprojām. 
Neskatoties uz to, ka toreiz ne celtniecības 
materiāli, ne elektrodi metināšanai nebija, 
kā tagad saka, pasaules standartu līmenī,” 
kā īsts ventiņš, Zigurds līdz pludmalei aizstai-
gā joprojām, līdzi ņemot fotoaparātu, no kura 
nešķiras kopš bērnības. Ja nu pie jūras gadās 
ieraudzīt kādu neparastumu! Jo, pa pilsētu 
staigājot, viņa objektīvs pamana vai katru 
jaunu puķu dobi, krāšņumkrūmu vai arboristu 
nesen apstrādātu aleju, kas aplūkošanai zie-
mas vakaros krājas datorā.   

NEPIESPIESTI UZ ĪSTAJĀM VĒRTĪBĀM
Piederību baptistu konfesijai Arāju ģime-

ne pa īstam izvēlējusies pēc pārcelšanās uz 
Ventspili. Pirms tam dzimta Ugālē iepazinu-
ši tā saucamo “baptistu staciju”, vecvecāki 
piederējuši Tābora draudzei un Zigurda vec-
tēvs Vilis Ventspilī pat būvējis šīs konfesijas 
dievnamu, kas atrodas tagadējā Jūras ielā.  
No viņu stāstītā un paša vēlākās pieredzes 
Zigurds pārliecinājies – ticība palīdz sakārtot 
prioritātes, iedod “rāmīti dzīves saturam”. 

“Zinu, ka tēvam derdzās iereibuši cilvē-
ki, un arī es uz tādiem raugos ar nosodīju-
mu, kaut saprotu –  cilvēki ir bezgala dažādi 
un neviens no viņiem nedomā un nesaka, 
ka pats gribējis un labprātīgi iebridis atkarī-
bu purvā. Šādai rīcībai vienmēr tiek meklēti 
un atrasti attaisnojoši iemesli, vainota kāda 
nepārvarama vara. Mēs esam gatavi palīdzēt 
tādiem, kas savlaicīgi atskārst savas dzīves 
nepareizumu un mēģina to pielabot. Pozitīvu 
piemēru nav mazums, taču netiek atstumti 
arī tie, kas paši vairs nav spējīgi sev palīdzēt. 
Viņus pabalstām kaut vai ar maizes riecienu 
un zupas šķīvīti, siltu drēbju kārtu vai apavu 
pāri, lai šie cilvēki noturētos līdz brīdim, kad 
Tas Kungs apskaidros viņu prātu,” skaidro 

Zigurds. Bet Normunds papildina, ka 
vislielāko rūpi draudze tomēr tur par 
saviem bērniem, cenšoties viņus jau 
kopš mazotnes virzīt uz dzīves īsta-
jām vērtībām, un vislabāk tas izdo-
das, iesaistot viņus ticīgo vasaras 
nometnēs. 

“Savulaik šādās nometnēs pats  
esmu piedalījies un ar piepildījuma 
sajūtu atceros tajās pavadīto laiku. 
Tagad jau daudzus gadus iespēju 
robežās palīdzu tādas organizēt, zinā-
mā mērā pārņemot stafeti no tēva, 
kas ar to nodarbojās pat padom-
ju laikā, kad tas no varas neoficiāli 
pat tika aizliegts.  Jo ir pārliecība, ka 
tādas vajadzīgas. Šādās nometnēs, 
necenšoties formāli uzspiest kristīgo 
mācību, bērni un jaunieši atbilstoši 
viņu vecumam, uz kristīgās morā-
les un ētikas normu ievērošanu tiek  
virzīti caur atbilstošām, derīgām un 
interesantām nodarbībām, rotaļām, 
kopīgām dziesmām, sportu, iemā-
cot dzīvē un sadzīvē pielietojamas 
prasmes,” Normunds stāsta, ka jau 
vairākus gadus šai laikā cenšas tā 
izkārtot darbu, lai atliktu laiks pabūt 
kopā ar vasaras nometņu dalībnie-
kiem. Viņš parasti piesakās organizēt 
nakts pārgājienus, kuri pēc tam kā 
drosmes un izturības pārbaude tiek 
dedzīgi apspriesti dalībnieku vidū.  
Arī divi viņa tagad jau pieaugušie 
dēli ir apmeklējuši  draudzes bērnu 
vasaras nometnes un pilnīgi noteikti 
atzīst, ka guvuši tajās pamudinājumu 
radošumam un centībai, kas node-
rējusi tālāk  izglītojoties un uzsākot 
darba dzīvi.

CILVĒCĪBAS PAR DAUDZ 
NEMĒDZ BŪT

Bērnu un jauniešu nometnēs 
Normunds  tiek uzņemts kā savējais, 
jo, neskatoties uz brieduma gadiem, 
cenšas uzturēt ne vien savu spor-
tisko formu, bet var būt arī par pie-
mēru tam, ko iespējams sasniegt 
ar godprātīgu darbu un centību. Pēc 

metinātāju arodsko-
las beigšanas strādā-
jis kopā ar tēvu, līdz 
meistarībai slīpējot 
ne vien savas amata 
prasmes,  bet par 
paraugu ņemot  arī 
viņa  atbildības izprat-
ni par uzticētā uzdevu-
ma godprātīgu izpildi. 
Taču līdz ar kolektīvās 
saimniekošanas sistē-
mas sabrukumu pasū-
tījumi laukos apsīku-
ši, un Normundam 
nācies raudzīt, kur Zigurds padomju armijā Opočkā, Velikije Luki apgabalā.

citur nopelnīt iztiku ģimenei. Atradis 
necilu montiera vietu LDz štatos 
Ventspils ceļu distancē, jo šī valsts 
firma arī juku gados bijusi ar zināmu 
stabilitāti. Pēc neilga laika izmanto-
jis izdevību tepat Ventspilī izmācīties 
par lokomotīves mašīnista palīgu un 
nostrādājis šajā darbā pusotru gadu. 
Bijusi interese un patika tīt uz rite-
ņiem sliežu ceļu kilometrus, tāpēc 
likumsakarīgi sekojis nākamais solis 
– iegūt lokomotīves mašīnista tie-
sības. Mācījies Rīgā, pēc tam vadī-
jis smagsvara sastāvus no un uz 
Ventspili, bet vēlāk privātajā firmā 
“Baltijas ekspresis” (BE)  strādājis 
manevru darbā Ventspils stacijā. 

Kad šķitis, ka visi amata smalkumi 
jau zināmi, kolēģis piedāvājis jaunu 
izaicinājumu –  apgūt BE dispečera 
amatu. Un tā Normunds jau apmē-
ram trīs gadus sevi nosacīti var pie-
skaitīt administrācijai, vienas atbildī-
bas nastas vietā plecos uzceļot citu, 
daudz smagāku. Atšķirībā no loko-
motīves mašīnista, kuram ir pienā-
kums bez starpgadījumiem nogādāt 
kravu no punkta “A” līdz punktam 
“B”, Normundam jāmāk izplānot, 
lai optimālā režīmā būtu nodarbinā-
tas divdesmit lokomotīves, simtiem 
un tūkstošiem vagonu ceļā uz ostu 
vai no tās nerastos dīkstāves. Turklāt 
paturot prātā, ka katrs no dispečera 
rīkojumiem atstāj iespaidu ne vien 
uz firmas tranzīta situāciju kopumā, 
bet arī uz konkrētu darbu veicējiem 
un viņu  ģimenēm –  nodrošinot vai 
samazinot to ienākumus; vecākiem  
dodot iespēju atpūtai kopā ar bēr-
niem vai liedzot to; uzkraujot strā-
dājošajiem pārslodzes vai ieplānojot 
veselību saudzējošu grafiku. 

“Protams, daudz ko no uzskaitītā 
paredz ievērot darba likumdošana 
un drošības noteikumi, kas uz dzelz-
ceļa ir pildāmi strikti un nepielūdza-
mi. Bet aiz šiem priekšrakstiem līdz 
šim vienmēr esmu centies saskatīt 
cilvēku viņa mainīgajā dzīves situāci-
jā un saprast, kad viņš darbu uzņe-
mas ar prieku, bet kad tas viņu sāk 
nospiest, iet pāri spēkam. Protams, 
dzelzceļš nav labdarības iestāde, 
bet naudu pelnoša tranzīta artērija, 
ko darbina stipri cilvēki. Un tomēr! 
Varbūt tas izklausīsies neticami, bet 
tādos pārdomu brīžos man par to vai 
citu rīcību izšķirties palīdz kopš bērnī-
bas ģimenē apgūtās  kristīgās morā-
les un ētikas normas. Nezinu, kā lai 
to vienkāršāk pasaka, bet – samēro-
ju savu tā brīža lēmumu ar mūžīga-
jām vērtībām, starp kurām visaug-
stāk lieku cilvēcību. Līdz šim darbā 
tas nav  traucējis, tikai palīdzējis." 

Normunds ciemu reizē pie tēva Zigurda.
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+29 pret Ogri
BK “Ventspils” izcīnījuši vēl vienu pārlie-
cinošu uzvaru Latvijas Basketbola līgas 
čempionāta spēlē, kurā šoreiz savā lau-
kumā ar 105:76 apspēlēja BK “Ogre” 
komandu. Tieši Ogres klubs iepriekš sagā-
dāja Ventspilij pirmo no diviem zaudēju-
miem šosezon. Rezultatīvākais spēlētājs 
ar 21 punktu bija Maiks Brusevičs, bet pa 
20 punktiem sakrāja Juļs Juciks un Aigars 
Šķēle. BK “Ventspils” vēl jāspēlē ar “VEF 
Rīga”. Ja zaudēs vēlreiz, kopvērtējumā 
paliks otrie. Vēl zemāk var noslīdēt tikai 
tad, ja pēdējās četrās spēlēs piedzīvos 
tikai neveiksmes.

Uz zālāja – aprīļa vidū
Katru gadu jāsagaida atbilstoši laika ap - 
stākļi, lai varētu sagatavot centrālo futbo-
la stadiona zālāju un ļaut spēlēt futbolis-
tiem. Pirms divām nedēļām tika pieslēg-
ta laukuma apsildes sistēma, kas atkau-
sēja zemes virskārtu 15 cm dziļumā un 
veicināja zālāja veģetācijas ātrāku norisi. 
Pašreizējās prognozes liecina, ka pirmā 
spēle uz dabiskā zālāja seguma šogad 
plānota aprīļa vidū.

Ventspilniekiem bronza EJBL 
Ventspils sporta skolas “Spars” U-17 bas-
ketbolisti trenera Matīsa Graudiņa vadī-
bā Eiropas jaunatnes I divīzijas basketbo-
la līgas turnīrā Klaipēdā izcīnīja bronzas 
medaļas. Turnīra laikā piecās spēlēs svinē-
tas trīs uzvaras un piedzīvoti divi zaudēju-
mi. Turnīra zvaigžņu piecniekā iekļauts 
Kristaps Ķilps, bet par komandas labāko 
spēlētāju atzīts Ričards Vitoļskis. “Spars” 
nodrošināja ceļazīmi uz finālturnīru.

SPORTA ĪSZIŅAS

Ventspils un visas Latvijas sporta lepnums – svarcēlāja Rebeka Koha – saņems dāsnu 
Ventspils pilsētas domes naudas prēmiju 3000 eiro apmērā par izcīnīto uzvaru Eiro-
pas čempionātā pieaugušo konkurencē. 

Jau divas uzvaras jaunās Latvijas futbola virslīgas čempionāta ievadā svinējuši FK “Ventspils” futbolisti, kuri kļuvuši par līgas 
pašreizējiem līderiem. Uzvara arī otrajā spēlē, šoreiz pār spēcīgo FK “Jelgava” ar 2:0, kas pirmajā spēlē pielika priekšā kāju am-
biciozajai un ar Krievijas naudu atbalstītajai “Riga FC”. Ventspils klubs, pie kura stūres tagad ir Krievijas miljonārs Adlans Šišha-
novs, izvirzījis galveno mērķi – atgūt čempionu titulu, kuru ventspilnieki nav izcīnījuši jau kopš 2014. gada. Kā veiksies sezonas 
turpinājumā, rādīs laiks. Pagaidām komanda atstāj diezgan labu iespaidu.

Divi no diviem

S 
pēlē ar Jelgavas klubu valdīja spē-
cīgs vējš, kas ietekmēja arī snie-
gumu laukumā. Pirmajā puslaikā 
pavējš bija jelgavnieku sabiedro-
tais, tomēr gūt vārtus neizdevās. 

Lielāks pārsvars bija ventspilnieku pusē, 
īpaši nocietināta bija aizsardzība vidējā līni-
jā, kā dēļ Jelgavas komandai tikai retu reizi 
izdevās apdraudēt viesu vārtus. "Ventspils" 
izveidoja vairākus labus pretuzbrukumus, 
tomēr vārtus gūt neizdevās.

Toties otrajā puslaikā bumba divas reizes 
paviesojās jelgavnieku vārtos. Vispirms spē-
les 52.minūtē tika izdarīts spēcīgs sitiens no 
soda laukuma līnijas, taču bumba trāpīja tieši 
pa Adelekes Akinjemi kājām, tālāk rikoše-
tā ielidojot mājinieku vārtos. Savukārt sešas 
minūtes pirms spēles beigām A.Akinjemi 
izcēlās vēlreiz. Kārtējā uzbrukumā centrējumu 
izdarīja cits nigērietis Tosins Aijeguns. Bumba 
sasniedza A.Akinjemi, kurš bija atstāts nepie-
segts un no 10 m attāluma ieraidīja bumbu 
vārtos. Divās spēlēs A.Akinjemi rēķinā ir jau 
trīs vārti.

Pirmās kārtas spēlē ventspilnieki savā lau-

kumā pārliecinoši ar 3:1 pārspēja "Valmiera 
Glass/ViA", kuri virslīgā atgriezušies pēc 
15 gadu ilga pārtraukuma. Visus vārtus 
guva Ventspils leģionāri – ukrainis Aleksejs 
Antonovs, kā arī A.Akinjemi un T.Aijeguns.

Šī FK «Ventspils» ir jau 22.sezona koman-
das pastāvēšanas vēsturē, un mūsējie ir jop-
rojām viens no titulētākajiem klubiem vēstu-
rē. Komandas sastāvs ir mainījies ļoti ievēro-
jami. Tam iemesls ir fakts, ka kluba preziden-
ta grožus savās rokās pārņēmis Krievijas mil-
jonārs A.Šišhanovs, kurš uz Ventspili no sava 
iepriekšējā kluba Moldovas “Dacia” atvedis 
līdzi kā galveno treneri Dejanu Vukičeviču, tā 
arī vairākus leģionārus. 

Pagaidām komandas pamatvārtsarga 
funkcijas uzticētas Vitālijam Meļņičenko, kurš 
pēc nepilnu gadu ilgas laimes meklēša-
nas Krievijā atgriezās Latvijā. Sastāvā ir arī 
Maksims Uvarenko, bet kā trešais numurs 

būs 20 gadus jaunais Ivans Baturins.
Aizsardzībā pievienojies Togo izlasē spē-

lējušais leģionārs Abduls Gafars Mamahs, kā 
arī Ventspils futbola skolas audzēknis Kirils 
Frolovs, kuram šis ir pirmais profesionālais 
līgums. Debija arī Dmitrijam Klimaševičam. 
Vēl aizsardzībā spēlē Vadims Žuļevs, Nauris 
Bulvītis, Latvijas izlasē spēlējošais Ņikita 
Koļesovs, Rašids Obuobi, Dmitrijs Litvinskis 
un Artjoms Solomatovs.

Pussargu pozīcijā četri debitanti – portu-
gāļi Stenio dos Santušs un Amansio Fortess, 
moldāvs Maksims Cojocaru un jaunais Māris 
Bite. Sastāvā palikuši Ritvars Rugins, Vitālijs 
Rečickis, Eduards Tīdenbergs, Abdullahi Alfa 
un T.Aijeguns, kurš pērn 22 spēlēs guva 9 
vārtus.

Uzbrukumā konkurence būs spēcīga, jo 
līdzās A.Akinjemi, kurš pērn 23 spēlēs guva 
10 vārtus, labu kompāniju sastādīs jau iespē-
lējies krievu leģionārs Aleksejs Aleksejevs 
(39 spēlēs 9 vārti) un jaunpienācējs, pie-
redzējušais ukrainis Aleksejs Antonovs. 
Komandai vajadzības gadījumā palīdzēs arī 
jaunie uzbrucēji Raiens Tālbergs un Kaspars 
Kokins. 

Kohas zeltu novērtē ar 3000 eiro prēmiju, 
dāsnas naudas balvas arī treneriem

R 
umānijas galvaspilsētā Bukarestē 
notikušajā Eiropas čempionātā 
R.Koha pirmo reizi kļuva par kon-
tinenta čempioni pieaugušo kon-
kurencē. Iepriekšējos divos gados 

19 gadus jaunā sportiste izcīnīja attiecī-
gi bronzas un sudraba medaļas. Savukārt 
Ritvars Suharevs un Vadims Koževņikovs 
savās svara kategorijās čempionātu noslē-
dza ceturtajā vietā. Kā ziņots, Artūrs 
Plēsnieks nestartēja traumas dēļ.

R.Koha par izcīnīto uzvaru saņems nau-
das prēmiju 3000 eiro apmērā, savukārt R. 
Suharevs un R. Koževņikovs saņems domes 
prēmiju katrs 1000 eiro apmērā. Prēmijas 
saņems arī viņu treneri Eduards Andruškevičs 
un Viktors Ščerbatihs. Katram piešķirs naudas 
prēmiju 2500 eiro apmērā. Sportisti un trene-
ri saņems arī naudas prēmijas no valsts, kuru 
apmērs kļūs zināms gada beigās, kad valdībā 

lems par naudas prēmiju apmēru visos spor-
ta veidos kopumā.

Nav noslēpums, ka Ventspils pilsētas vadī-
bas pavadas turētājs ir liels svarcēlāju fans 
(bēdīgi ir tas, ka A.Lembergs atļaujas citu 
sporta veidu pārstāvjus ar pieticīgākiem 
rezultātiem zākāt par “sačkotājiem” un viņus 
verbāli publiski pazemot... – red.). Panākumi 
patiešām runā paši par sevi – gan ļoti talan-
tīgi jaunie sportisti, gan fantastisks trene-
ru tandēms. Eduards Andruškevičs jau sen 
ir kļuvis par Latvijas sporta leģendu – izau-
dzinājis līdz divām olimpiskajām medaļām, 
pasaules un Eiropas čempiona tituliem taga-
dējo savu palīgu Viktoru Ščerbatihu, kurš arī 
ir Latvijas sporta leģenda. Šo treneru labā-
kie audzēkņi arī jau ierakstījuši savus vārtus 
Latvijas sporta vēsturē ar zelta burtiem.

Tieši svarcēlāji arī saņem vislielāko finan-
siālo atbalstu individuālajos sporta veidos. 

Šogad Ventspils pilsētas dome ar Aivara 
Lemberga mutisku rīkojumu R.Kohai un 
A.Plēsniekam piešķīrusi finansiālu atbal-
stu 6000 eiro apmērā katram, R.Suharevam 
atvēlēti 2000 eiro, bet par ventpilnieku kļu-
vušajam daugavpilietim V.Koževņikovam – 
800 eiro. Jo labāks būšot rezultāts, jo lielāks 

kļūšot finansiālais atbalsts. Vēl jāpierēķina arī 
valsts atbalsts, kas arī ir atšķirīgs. Vislielāko 
atbalstu saņem R.Koha. Rio olimpisko spēļu 
ceturtā vietas ieguvēja ir iekļauta Olimpiskās 
vienības A grupā, kas saņem pilna komplek-
ta atbalstu (summa gan netiek atklāta, taču 
tā ir pietiekoši ievērojama). 
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Ballītes un 
grandu dueļi
Jauna nedēļas nogale ir klāt, un 
pēc Lieldienām garākās darba 
nedēļas beigās vajag kārtīgi 
atpūsties. Šoreiz “Ventspil-
nieks.lv” iesaka savienot vienā 
kokteilī gan atpūtu svaigā 
gaisā, gan fizisku izkustēšanos, 
gan spilgtas emocijas. To visu 
var noķert divās dienās un ar 
jaunu enerģijas vilni sākt jauno 
darba nedēļu.

Š 
ajās brīvdienās ir tieši 
viens mēnesis pirms 
tūrisma sezonas ofi-
ciālās atklāšanas. 
Ziema beidzot ir aizgā-

jusi, un pavasaris ir ieņēmis tās 
vietu, līdz ar to var ieslēgt arī 
pilsētas visas krāšņās strūkla-
kas. Sestdien visā Ventspilī notiks 
pilsētas strūklaku modināšanas 
svētki, kuros jābūt klāt ikvie-
nam ventspilniekam, ņemot līdzi 
savus draugus un radus arī no 
citām pilsētām un novadiem. 
Vispirms plkst. 13 ar muzikā-
liem priekšnesumiem modinās 
Kāpu priedes strūklaku, paralē-
li tam tajā pašā laikā ieslēgsies 
arī strūklaka «Kuģu vērotājs». 
Stundu vēlāk ieslēgs Jaunpilsētas 
laukuma strūklaku jeb Saules lai-
viņas. Savukārt svētku kulminā-
cija plkst. 15 Lielajā laukumā, 
kad visi kopā modināsim pilsētas 
lielāko, iespaidīgāko, krāšņāko 
un tagad arī slavenāko strūklaku 
“Fregate “Valzivs””. Būs dažādi 
muzikāli priekšnesumi, no tiem 
galvenais būs leģendārās grupas 
“Jumprava” koncerts, kura, starp 
citu, pašlaik strādā arī studijā pie 
jauna ierakstu albuma.

Pēc mūsu domām, labākais 
sestdienas vakara pavadīšanas 
variants ir doties izdejoties uz 
Ventspils Kultūras centru. Pavasara 
lielajā ballē no plkst. 21 varēs 
priecāties un dejot kopā ar brā-
ļiem Ati un Jāni Auzāniem un 
deju studiju “Fansy Flame”. Būšot 
arī dažādi lielāki un mazāki hiti! 
Īsi sakot, varēs dziedāt līdzi un 
dejot pie savai gaumei atbilstošas 
mūzikas ikviens. Jautrība un labas 
emocijas ir garantētas!

Taču vēl pirms ballītes sestdie-
nas pēcpusdienā pilnīgi noteik-
ti liela daļa ventspilnieku plkst. 
17 piepildīs Olimpiskā centra 
“Ventspils” lielo halli, jo otro reizi 
šosezon savstarpējā spēlē tiksies 
lielie dūži – BK “Ventspils” uzņems 
“VEF Rīga”! Nesamierināmie preti-
nieki šajā spēlē cīnīsies par visiem 
200%, jo uz spēles likta augstākā 
likme – 1.vieta regulārā čempio-
nāta kopvērtējumā. Pirmajā spēlē 
ventiņi zaudēja. Ikviena atbalsts ir 
ļoti svarīgs, jo Ventspilij ir obligā-
ti jāuzvar!

Otrs lielais grandu duelis jeb sal-
dais ēdiens sporta faniem būs svēt-
dien. Centrālā stadiona sezonas 
atklāšanas spēlē plkst. 15 lielais 
Kurzemes derbijs – FK “Ventspils” 
uzņems “Liepāja/Mogo”! Mūžīgā 
divcīņa starp diviem ambicio-
ziem klubiem, kuriem abiem ir 
visaugstākie mērķi sezonā. Pirms 
Kurzemes klasikas abām koman-
dām sezona sākusies ar divām 
uzvarām. Savās mājās kā 12.lauku-
ma spēlētājs ir fani, tāpēc nāc un 
atbalsti, visi kopā piepildīsim sta-
dionu pilnu! 

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

14. aprīlī plkst. 15.45
U-14 komandu spēle

HK Venta 2002 – Pārdaugava

HK Venta 2002 bērniem un 
jauniešiem sezona turpinās

Manas agrās bērnības atmiņas saistās ar 
30. gadu Rīgu. Dzīvojām pilsētas centrā, 
kur vecāki īrēja dzīvokli sešstāvu nama 
otrajā stāvā. Mēs bijām četri – abi vecāki, 
vecmāmiņa un es. 

Kā turpinājumu pagājušajā numurā publicētajam rakstam par elegantajiem trīsdesmitajiem gadiem pagājušā 
gadsimta Latvijā, publicējam mūsu lasītājas atmiņu stāstījumu par mazas meitenes dzīvi trīsdesmito gadu Rīgā. 

Luteklīte

B 
agātajam rūpniekam Muzikantam 
piederēja divi tādi īres nami – 
ielas un sētas pusē. Pirmajā stāvā 
dzīvoja sētnieks Zvirbulis, kura 
pienākums bija katra mēneša 

noteiktā datumā iekasēt īres maksu, uztu-
rēt kārtībā divus iekšpagalmus, kā arī ielu. 
Ziemās viņš rūpējās par sniega izvešanu, 
bet vasarās visu teritoriju rūpīgi nomazgā-
ja ar lielu šļūteni. Pirmajā pagalmā atradās 
skaisti iežogots puķu dārziņš ar lapeni vidū. 
Tā vārtiņi gan vienmēr bija aizslēgti.

Mans tēvs strādāja, labi nopelnīja un 
uzskatīja, ka sievai ārpus mājas nav jāstrādā. 
Tēvs un māte bija jauni, skaisti cilvēki un  ļoti 
mīlēja viens otru. Ģimenes centrā, protams, 
biju es, maza knīpa, ko dažreiz mīļi dēvē-
ja par Ķepsi. Kad sāku staigāt, mani diezgan 
bieži, skaisti saģērbtu, veda uz netālo Katoļu 
dārzu. Dažreiz lepni stūmu pītus ratiņus ar 
savām mīļākajām lellēm.

Bieži atceros, kādas nepatikšanas sagādā-
ju vecākiem, sevišķi mātei un vecmāmiņai 
ar to, ka man pilnīgi nebija ēstgribas. Manā 
šķīvītī ieliktais ēdiens peldēja sviestā un krē-
jumā, bet vairāk kā pāris karotes norīt neva-
rēju. Notika arī tā, ka bieži jutu sliktu dūšu, 
reiboni, bija pat paaugstināta temperatūra. 
Gulēju savā baltmetāla gultiņā ar baldahīnu 
un gaidīju, kad tiks lasīta pasaka. Tēvs, pār-
nācis no darba, tūlīt metās pie manis. Viņa 
cietā roka taustīja manu pieri, lai pārbaudī-
tu, vai man vēl ir karstumi. Tolaik slavenais 
bērnu ārsts dr.Bieziņš bija diezgan biežs viesis 
mūsu mājās. Viņš nekādas nopietnas slimī-
bas simptomus, izņemot gremošanas traucē-

jumus, neatrada. Vecāki turpināja meklēt un 
gatavot produktus, kas bērnam ietu pie sirds. 
Kādreiz tēvs atnesa dažus skaistus apelsī-
nus, bet māte aizrādīja, ka tie būšot par skā-
biem, lai labāk sagādājot banānus! Atteicos 
ne tikai no tiem, bet arī no dažādām kūkām 
un vislabākajām šokolādēm. Lai uzlabotu 
apetīti, regulāri tiku dzirdīta ar vērmeļu tēju. 
Neizpalika arī zivju eļļa ar kaļķi. Ātri stiepos 
garumā, bet ķermenis bija un palika kalsns. 
Kādu reizi māte bija pamanījusi manā slimī-
bas vēsturē ierakstu – vāji barota. Abas ar 
vecmāmiņu to ļoti pārdzīvoja. Vienreiz māte 
bija iegājusi pie blakus mājā dzīvojošā kurp-
nieka. Tad dzirdēju, kā viņa stāsta par tur 
redzēto. Pannā bijuši sacepti sīpoli, bet apkārt 
tai sēdējuši pieci bērni, kuri ēduši, mērkdami 
rupjmaizi šajos taukos. Bērnu sārtie, apaļie 
vaigi spīdējuši veselībā un priekā par gardu-
mu! Es knibinājos ar saldskābmaizes riciņu, jo 
ne rupjo, ne balto maizi necietu. Tad vecāki 
ievēroja, ka labprāt ēdu liesu gaļu. Nu pirka 
speciālus gabaliņus, ko sagatavoja manām 
ēdienreizēm.

Mūsu dzīvoklī nekad neiespīdēja saule, jo 
pagalmā logu priekšā atradās mūra celtne. 
Ārsts kādreiz bija izteicies, ka meitiņai derē-
tu vairāk svaiga gaisa un saules. Drīz radās 
iespēja pārcelties uz ceturtā stāva dzīvok-
li, kur visos logos iespīdēja saule. Atceros 
gadījumu, kad  vecāki ar lielu prieku uzklāja 
palodzei segu un noguldīja mani, lai pasauļo-
tos. Pēc laiciņa man kļuva tik slikti, ka neva-
rēju galvu pacelt. Šīs saules vannas beidzās 
ar kārtējo saslimšanu. Ja svētdienas, paras-
ti vasaras vidū, ģimene ar tramvaju brauca 
uz Mežaparku, lai tur apsēstos pie Ķīšezera, 
man kļuva nelabi arī no tramvaja vagona 
zvārošanās.

Tajos gados kinoteātros sāka demonstrēt 
filmas ar mazo Holivudas brīnumbērnu Širleju 
Templu. Tēvam bija kino "Palladium" brīvkar-
te. Man ārkārtīgi patika mazā, skaistā aktrise 
un es ļoti lūdzos, lai ved mani uz viņas fil-
mām. Tad sākās citāda veida “vardarbība”. 
Man priekšā tika nolikts pilns šķīvis ar auzu  
pārslu tumi, kam vidū peldēja sviesta saulīte.

Lūdzu izēd, tad tūlīt iesim uz filmu, Mazā 
mis Brodveja! – teica māte. Aizmiedzu acis un 
rīstīdamās tukšoju šķīvi.

Kā jau daudzi, arī es biju ļoti jūtīgs, viegli 
iespaidojams bērns. Kad māte strādāja rok-
darbus, viņa dažkārt dziedāja savos skolas 
gados mācīto dziesmiņu: No rīta mazā gais-
miņā/Viens putniņš mani modina!/Pie aiz-
salušas loga rūts/ Viņš klusi klauvē, atvērt 
lūdz;/ Tu,tuk – es lūdzu drusciņas./Man gribas 
ēst un nav nekas…

Man tā bija žēl šī putniņa, ka nekad bez 
asarām to noklausīties nespēju. Vispār mūzi-
ka mani gandrīz vienmēr dziļi saviļņoja, 
gribēju dejot, attēlot kustībās to, ko saju-
tu. Kad skanēja radio raidītās melodijas, 
cēlos pirkstgalos un, rokas viļņodama, grie-
zos pa istabām. Vienreiz kopā ar māti bijām 
Vērmanes dārzā, kur muzicēja orķestris. Es 
cēlos un sāku virpuļot pa grantētajiem celi-
ņiem, nemaz neievērojot daudzo svešo cil-
vēku skatienus. Daži pievērsās mātei, sacī-
dami: Sūtiet taču to meiteni deju skolā! Un 
patiešām – mani aizveda uz kādu baleta stu-
diju, kuru atrada par piemērotu dejas soļu 
apguvei. Taču drīz nejauši dzirdēju, ka mana 
krustmāte Berta, ļoti dievbijīga farmaceite, 
runā ar māti: “Tas nu gan ir neprāts, ka tu 
šim trauslajam bērnam ļausi lēkāt pusplikam 
pa putekļainu skatuvi! Vai nezini, ka balerīnas 
kļūst vieglprātīgas sievietes?!”

Šis pirmais rožainās bērnības sapnis nu bija 
izsapņots.

Kad paaugos, man atļāva iziet pagalmā 
spēlēties. Tur iepazinos ar citiem sētas bēr-
niem. Iedraudzējos ar ebreju meiteni Miru, 

kura deva man savas rotaļlietas un bieži cienāja ar 
īpašiem neraudzētas mīklas cepumiem – macēm. 
Vācu okupācijas laikā nobijusies ieraudzīju, ka pa ielas 
vidu iet ebreju kolonna. Viņu vidū arī Mira. Visiem 
pie krūtīm dzeltena zvaigzne. Kad mājās stāstīju par 
redzēto vecākiem, tēvs nopietni teica: “Hitleram tas 
labi nebeigsies. Nevienu tautu nedrīkst pazemot un 
iznīcināt.”

Sētā bieži iznāca arī Andrejs no ielas nama 6. stāva 
dzīvokļa. Zēns lepni stāstīja, ka viņa tēvs strādājot 
operā par apgaismotāju un vecāki bieži ejot uz pirmiz-
rādēm. Mātei tad esot zils vakartērps.

“Bet manai mātei arī ir vakartērps, pie tam vairāki,” 
es turējos pretī.

Kad tuvojās skolas gadi, Andrejs lepni paziņoja, ka 
viņš mācīšoties paraugskolā. Vecāki gan bija izlēmu-
ši sūtīt mani uz tuvāko skolu, lai ceļā uz turieni būtu 
jāšķērso tikai viena iela.

Tēvs un māte bija jautri, sabiedriski cilvēki un lab-
prāt  apmeklēja dažādus pasākumus, balles. Kad viņi 
posās kārtējam sarīkojumam, es sāku niķoties un 
kliegt, ka gribu iet līdzi. Tad nu vecmāmiņa, ko dēvē-
jām par Ami, dažādi centās mani izklaidēt, solot, ka 
abas dejosim pa māju. Saķērāmies rokās un galopa 
solī lēcām pa mazo gaiteni. Viņa bieži stāstīja man arī 
Bībeles  stāstus vai notikumus, ko pieredzējusi senos 
laikos. Tika pieminēta “melnā sotņa” un citi jocīgi 
vārdi. Nakts vidū pamodos no dziedāšanas un smiek-
lu trokšņa. Mudīgi devos raudzīties, kas notiek vecāku 
istabā. Tēvs un māte vien apakšveļā jautri atkārtoja 
nupat ballē mācītās jaunās dejas lambetvoka soļus. 
Ieraudzījuši, ka bērns pamodies, viņi žigli nesa mani 
uz gultiņu un iedāvināja sārtu balonu. Tas bija pildīts ar 
speciālu gāzi un cēli turējās pie diedziņa. Biju samie-
gojusies, pirksti atlaida diedziņu, un skaistais bumbulis 
tūlīt pacēlās un pielipa griestiem.

Vecāku draugi bija kādas zobārstes ģimene. Nu 
mani ļoti ieinteresēja un iepatikās šis dakteres darbs. 
Vecmāmiņai bija iemīļota mēbele, veca kušete, kuras 
koka daļu bija izurbinājuši ķirmji. Gribēju būt zobārste. 
Par instrumentiem noderēja adāmadatas, par plom-
bām – plastilīns un miltu pikucīši. Reizēm būdama 
gan pacienta, gan ārsta lomā borēju sīkus caurumi-
ņus vecajā kušetē. Tomēr arī šim agrās bērnības sap-
nim nebija lemts piepildīties. Man bija lemta pavisam 
cita misija.

Vēl spilgti atceros kādu epizodi – pastaigu kopā ar 
vecākiem 18. novembra vakarā, kad grandiozi svinē-
ja Latvijas neatkarības pasludināšanas 20. gadadienu. 
Biju kā apmulsusi no gaismas, krāsu, ļaužu pūļu viļņo-
juma ielās un laukumos zem speciāli izgaismoto karo-
gu klājiena. Pat mazu veikaliņu vitrīnas it kā sacentās 
par krāšņāko un neparastāko noformējumu, bet iet-
vju malās liesmoja zemo, plato sveču (plošķu) rindas. 
Daugavā noenkuroto kuģu iluminētā flotile atgādināja 
dekorāciju – gandrīz kā uz operas skatuves.

Šai sakarībā ar skumjām iedomājos daudzu mūsu 
pilsētas lielveikalu vitrīnas, kur valsts svētkos, dažu 
zaļumu ieskautas, spīd pāris svecītes. Un labi vēl, ka 
tā! Citur vispār jāņem par labu pelēko oļu un grants 
nobērums ar neiztrūkstošo vodkas reklāmu vidū.

Daudzu gadu garumā dzīves ērkšķainie ceļi kriet-
ni pārmācīja luteklīti, norūdot viņu par stipru cilvēku, 
kurš nu prot izturēt un nepadoties, lai kādas nedienas 
arī gadītos. 

VIKTORIJA KALNIŅA
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A U N S
Radošais pacēlums un iedvesma. Meklē jaunas peļņas 
iespējas vai pievērsies privātajam biznesam, ir labs laiks, 

lai maciņu padarītu biezāku. Tomēr ar naudu rīkojies apdomīgi – 
neļaujies pavasara atlaižu vilinājumam, jo gluži nemantot vari iztē-
rēties par nevajadzīgām smukumlietām.

V Ē R S I S
Labprāt uzturēsies sabiedrībā, piedalīsies pasākumos, 
kontaktēsies ar cilvēkiem. Tas sagādās prieku, un, ja 

šobrīd esi sirdī brīvs, tad var uzšķilties arī kādas simpātijas. Kādam 
dzīvē var aktualizēties ārzemju tēma – gan saistībā ar komandēju-
mu, gan atvaļinājuma plānošanu.

D V Ī Ņ I
Mājas saimniecībā sakrājies diezgan daudz darāmā, taču 
ķeries klāt pamazām, palēnām – „Napoleona plāni” šoreiz 

būs nevietā, jo iespējami kavēkļi no tevis neatkarīgu iemeslu dēļ. 
Brīvdienās iesaisties sabiedriskās aktivitātēs, satiecies ar draugiem, 
apmeklē pasākumus – satiksi jaukus cilvēkus.

V Ē Z I S
Pastāv iespējas izveidot jaunus lietišķos kontaktus un 
atrast atbalstītājus savām iecerēm. Tomēr – vai tas ir tas, 

ko tu šobrīd no sirds vēlies? Ir iestājies pavasarīgu pārdomu laiks. 
Jāgādā par emocionālo komfortu, un nav vērts satraukties par lie-
tām, ko patlaban nevari ietekmēt.

L A U V A
Brīvdienas īsti piemērotas pavasara ģenerāltīrīšanai vai 
āra talkai. Pēc tam – ballīte! Labprāt rosīsies arī virtuvē, 

parādot kulināra talantus. Darba nedēļā atkal daudz atbildīgu pie-
nākumu. Raugies, lai tavs veikums tiek novērtēts. Ja ne, tad varbūt 
pienācis laiks meklēt citu darbavietu.

 
J A U N A V A
Daudz emociju, kuras jāmācās kontrolēt. Nemoki savu 
otro pusīti ar garastāvokļa maiņām un „fiksajām” idejām. 

Ja pratīsi sarunāties un ieklausīties, attiecības sniegs prieku un sirds 
siltumu. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās. Nakamajā nedēļā 
emocionāli dzīvosi līdzi darba lietām.

S V A R I
Brīvdienās veiksies saimniecības darbi – telpu pārkāroša-
na un interjera izdaiļošana. Jaunā nedēļa nāks ar sarež-

ģītiem pienākumiem, darbā esi precīzs, jo var ieviesties kļūdas. 
Apspriežot jaunu piedāvājumu, nekautrējies runāt par samaksu. 
Labs laiks, lai palielinātu ienākumus.

S K O R P I O N S
Darbā būs atbildīgi pienākumi, un kaut kas var bremzēties, 
tāpat arī lietišķo jautājumu pavērsieni var nenotikt pēc 

tava prāta. Bruņojies ar pacietību vai paņem atvaļinājumu. Tajā pat 
laikā ļoti svarīga arī privātā dzīve. Romantiskas noskaņas iedvesmos 
un nesīs pussolīti virs zemes.

S T R Ē L N I E K S
Brīvdienās ielūdz ciemos draugus un radus – ballīte izdo-
sies jautra! Nākamajā darba nedēļā var rasties iespējas 

pavairot ienākumus. Taču peļņas lietās saglabā reālu skatījumu, 
nelolo utopiskus plānus un neielaidies avantūrās. Palutini sevi ar 
kādu skaistu pirkumu un iepriecini savus mīļos.

M E Ž Ā Z I S
Labas iespējas izvirzīties profesionālajā jomā, tikai jāprot 
īstajā brīdī spert izšķirošo soli. Kārtojot lietišķas darīšanas, 

jāpievērš uzmanība dokumentiem. Diezgan svarīga attiecību tēma. 
Ja tev ir otrā pusīte, padomā, kā atsvaidzināt ikdienu un rīkojies. 
Pret sirdslietām šobrīd jāizturas atbildīgi.

Ū D E N S V Ī R S
Labprāt pavadīsi laiku ar mīļoto cilvēku un tuviniekiem 
ģimeniskā atmosfērā. Kopīga saimniekošana mājās un 

dalīšanās domās satuvinās – plānosiet nākotni, apspriedīsiet ide-
jas. Brīvajiem ļaudīm savukārt laiks nopietnām attiecībām. Jaunajā 
nedēļā sekmēsies lietišķie jautājumi. 

Z I V I S
Jātaupa enerģija. Var gadīties, ka kādi darbi nevirzās uz 
priekšu. Tad apstājies un nogaidi. Aktīva mājas dzīve, 

vari veikt kādus pārkārtojumus. Parūpējies par vecākiem, apciemo 
radus un sazinies ar tuviniekiem, kas atrodas ārpus Latvijas. Darbā 
vai biznesā interesantas peļņas idejas.
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Sudrabkāzu jubilejā sieva jautā 
vīram: 
– Vai tu atceries, ka tad, kad tu 
mani bildināji, es uz veselu stundu 
zaudēju valodu? 
– Jā. Tā bija laimīgākā stun-
da mana mūžā!

Draudzenes sarunājas. 
– Es šķiros no sava vīra deputāta. 
Viņš tikai to vien dara, kā stāv pie 
gultas un stāsta, cik man būs labi.

- Kāda ir jūsu attieksme pret 
naktsdzīvi? 
- Pozitīva! 
- Klubi, bāri, kazino? 
- Gulta!

-Kur jūs strādājat? 
-Tas ir valsts noslēpums. 
-Ko ražo jūsu rūpnīca? 
-Tas ir armijas noslēpums. 
-Un cik jums maksā? 
-Maz, eiro par granātu...

Komandieris sūta pulkvedi uzzināt, 
par ko oficieri blakus teltī runā. 
Pulkvedis aiziet, paklausās, atnāk 
atpakaļ un ziņo: 
- Tikai par šņabi un vecenēm. 
Pēc stundas atkal komandieris sūta 
pulkvedi. 
Tas atnāk un ziņo: 
- Vēl aizvien par vecenēm un šņabi.  
Vēl pēc stundas komandieris aizsū-
ta pulkvedi turpat. 
Pulkvedis atskrien un kliedz: 
- Tagad viņi runā par tehniku un 
kareivjiem. 
- Skaidrs, piedzērušies, maitas!

Būsim politkorekti! 
Nevajag teikt: 
– dzērājs, pļēgurs, zilītis… 
Sakiet:  
– cilvēks ar netradicionālu skaidrību!

Bārā. 
- Jums atkārtot? 
- Jā-ā, ja, ja nav grūti. 

- Tad atkārtoju – vācie-
ties ārā, bārs ir jau slēgts!

Armijā iesaucamajam jautā: 
- Kur vēlaties dienēt? 
- Vienalga kur, ka tikai par ģenerāli! 
- Idiots esat? 
- Vai tā ir obligāta prasība?

– Cik seksuālu partneru jums ir 
bijis? 
– Pieci vai seši. 
– Tad jau gana daudz. 
– Jā, dakter, šī nedēļa tāda 
vētraina padevusies.

- Un cik tu bieži lieto skuvekli? 
- Apmēram 15-20 reizes dienā. 
- Tu esi jucis? 
- Nē, frizieris.

- Tavs dēls atkal ir manā sētā! 
- Atkal! Ko viņš dara? 
- Pliks dzenā suni. 
- Eh, puikas paliek puikas. 
- Jā, bet tavējam jau ir 
25 un viņš ir pālī!

- Jums nepieciešama operācija. 
- Tā ir bezmaksas? 
- Ja jums neintere-
sē rezultāts, tad jā.

- Mammu, kā jūs ar tēti iepazinā-
ties? 
- Nū, studiju gados par mani cīnījās 
divi – viens simpātisks sportists un 
viens romantisks intelektuālis... 
- Mammu, es tev jautā-
ju, kā tu ar tēti iepazinies!

– Redzat, dakter, – saka vīrs, – mēs 
neesam tik turīgi, lai pie jums varē-
tu ārstēties abi. Tāpēc pasakiet, 
lūdzu, kas izmaksās lētāk: izārstēt 
manas sievas pārākuma apziņu 
vai manu nepilnvērtī-
bas kompleksu?

- Mammu, ja tu man neno-
pirksi saldējumu, tad autobu-

sā saukšu tevi par vecmāmiņu!

Popzvaigznes ir tādas dīvainas 
būtnes, kas no sākuma izmisī-
gi cenšas, lai visi viņas pazītu, bet 
pēc tam slēpjas aiz tumšām bril-
lēm, lai neviens viņas nepazītu.

Ķirurgs gatavojas operācijai un gra-
sās apstrādāt pacienta seju. 
- Vai jūs panesat spirtu? 
- Atzīmējiet, ka to piedāvājāt jūs...

- Laikam nemīlu savu dzīvesbiedri. 
- Kāpēc tad dzīvojat kopā? 
- Pārējās vispār nevaru izturēt.

Pārliecinājusi mazdēlu, ka kokako-
la ir inde, čupačups ir sliktā ķīmija 
un frī kartupeļi ir ienaidnieki vēde-
ram, vecmāmiņa secināja, ka pen-
sija viņai vispār ir tīri normāla.

Pulkvedis saka savam palīgam: 
- Rīt 10.00 būs saules aptumsums, 
kas nenotiek katru dienu. Visus 
sasaukt ierindā ārā pie kazarmām, 
lai visi varētu novērot šo dabas 
parādību! Ja līs lietus, sapulcēšanās 
sporta zālē. 
Pulkveža palīgs saka kapteinim: 
- Rīt 10.00 būs saules aptumsums. 
Ja līs lietus, tad lietu būs iespē-
jams vērot ārā pie kazarmām, bet 
aptumsums būs sporta zālē, kas 
nenotiek katru dienu. 
Kapteinis saka leitnantam: 
- Pēc pulkveža pavēles rītā spor-
ta zālē tiks sarīkots saules aptum-
sums. Ja līs lietus, visi ies ārā. 
Leitnants seržantam: 
- Rītā pulkvedis sporta zālē rīkos 
saules aptumsumu, kas turpmāk 
tiks darīts katru reizi, kad līs lietus. 
Seržants saka kareivjiem: 
- Rītā visas atvaļinājuma zīmes 
tiek anulētas, sakarā ar pulkve-
ža domu aptumšošanos saules 
iespaidā. Ja sporta zālē līs lietus, 
kas nenotiek katru dienu, visiem 
sastāties ierindā pie kazarmām.

M EDIJU ZIŅA. NATO Kiberaizsardzības izcilības centra direktora vietniekam un personāla vadītājam apakš-
pulkvedim Francam Lantenhammeram Tallinā nozagti datu nesēji ar informāciju, kas klasificēta kā NATO 
noslēpums, atsaucoties uz laikrakstu “Eesti Ekspress”, vēsta portāls “Delfi.ee”. Noziegumu paveikuši igau-

ņu policijai labi zināmi indivīdi – narkomāni Vladislavs un Igors, kuri pulkveža automašīnai vienkārši izsituši stiklu 
un savākuši mašīnā esošo tehniku.

Pirms dažiem gadiem Ventspils vadītājs gana spilgti raksturoja “NATO okupantus”, kas mūspusē neesot ne saukti, 
ne aicināti, bet paši sabraukuši. Un vēl uzvesties neprotot. Redz, igauņu pusē pret “NATO okupantiem” cīnās ar īste-
nām partizānu un diversantu metodēm. Varbūt arī mūsmāju aktīvistiem bez parastas mutes brūķēšanas plašsaziņas 
līdzekļos par “sliktajiem NATO puišiem” laiks pārņemt kaimiņu pieredzi: sūtīt īstā cīņā īstus profesionāļus...



ОВЕН
Творческий подъем и вдохновение. Ищите возможность зара-
ботать или займитесь собственным бизнесом, хорошее время, 
чтобы пополнить содержимое кошелька. Однако с деньгами 

будьте осмотрительны – не поддавайтесь весеннему скидочному ажиота-
жу, есть опасность незаметно потратить больше, чем нужно. 

ТЕЛЕЦ
Вы с удовольствием будете вращаться в обществе, уча-
ствовать в мероприятиях, общаться с людьми. Это доста-

вит вам радость. Если вы свободны, возможна приятная встреча и 
зарождение симпатии. Для кого-то актуальной может стать тема зару-
бежья – или в связи с командировкой, или в связи с планируемым 
отдыхом.

БЛИЗНЕЦЫ
В домашнем хозяйстве у вас скопилось достаточно много 
работы, однако приступать к ее выполнению следует понемно-

гу – наполеоновские планы на сей раз будут некстати, так как возможно, 
что дела по не зависящим от вас причинам не будут спориться. В выход-
ные проявите общественную активность, встретьтесь с друзьями, посети-
те мероприятия – встретите приятных людей. 

РАК
Существует вероятность, что вы создадите новые деловые 
контакты и найдете людей, которые смогут поддержать ваши 

идеи. Но стоит задуматься, то ли это, чего вы на самом деле желаете? 
Наступил период весенних размышлений. Нужно позаботиться об эмо-
циональном комфорте, не стоит беспокоиться о том, на что вы не може-
те повлиять. 

ЛЕВ
Выходные – подходящее время для генеральной уборки. А 
потом – вечеринка! Вы с удовольствием будете крутиться на 

кухне, демонстрируя свой талант кулинара. На работе вас вновь ожида-
ет множество ответственных обязанностей. Следите, чтобы ваш вклад 
был по достоинству оценен. В противном случае, возможно, стоит сме-
нить работу. 

 
ДЕВА
У вас много эмоций, которые следует научиться контролиро-
вать. Не мучайте свою половинку переменами настроения 

и идефиксами. Если вы сумеете договариваться и прислушиваться, то 
отношения будут приносить радость и душевное тепло. На следующей 
неделе ваши эмоциональные переживания будут связаны с работой. 

ВЕСЫ
B выходные вам лучше заняться домашними делами – 
перестановкой и украшением интерьера. Новая рабочая 

неделя принесет с собой сложные обязанности, на работе будьте 
точны, так как возможны ошибки. При обсуждении новых предложе-
ний не стесняйтесь говорить о зарплате. Хороший период для увели-
чения доходов. 

СКОРПИОН
На работе – ответственные обязанности, но что-то может про-
двигаться вперед медленнее, чем вы ожидали, как и дело-

вые вопросы могут в этот период решаться не так, как вам хотелось бы. 
Вооружитесь терпением или возьмите отпуск. Романтическое настроение 
будет вдохновлять и поднимать над обыденностью. 

СТРЕЛЕЦ
B выходные пригласите в гости друзей и родных – получит-
ся веселая вечеринка! На новой рабочей неделе, возможно, 

появится шанс увеличить доход. Однако сохраняйте хладнокровие, не 
лелейте утопических надежд и не пускайтесь в авантюры. Побалуйте 
себя приятной покупкой и порадуйте своих любимых. 

КОЗЕРОГ
Представится возможность выделиться в профессиональной 
сфере, нужно лишь в подходящий момент сделать решающий 

шаг. В деловых вопросах особое внимание стоит обратить на заполнение 
документов. Достаточно важной для вас будет тема взаимоотношений. 
Подумайте, как сделать будни более яркими, и действуйте. К делам сер-
дечным в этот период нужно отнестись серьезно. 

ВОДОЛЕЙ
Вы с удовольствием проведете время с любимым человеком и 
близкими в семейной атмосфере. Совместные домашние дела 

и обмен мыслями сблизят вас – вы будете планировать будущее и обсуж-
дать идеи. Свободным представителям знака пришло время задуматься 
о серьезных отношениях. На новой рабочей неделе удачными окажутся 

деловые вопросы. 

РЫБЫ
Поберегите энергию. Может оказаться, что дела не двигают-

ся с места. Лучше остановитесь и выждите время. Позаботьтесь о роди-
телях, навестите родственников, свяжитесь с близкими, которые нахо-
дятся вне Латвии. На работе или в бизнесе – интересные идеи о том, 
как заработать.
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Не люблю алкоголь, но люди 
ведь делали, старались.

Муж возвращается из командиров-
ки. Открывает дверь, и к нему на 
шею бросается полураздетая жена 
и кричит: 
- Бежим отсюда, скорее! Только 
что сообщили, что где-то в нашем 
доме заложено взрывное устрой-
ство. 
- Секундочку, дорогая. Я 
только посмотрю, нет ли 
его в нашем шкафу!
 
- Каждую ночь снится эта таблица, 
– кричал Менделеев,  
- Надо что-то делать! 
И сделал водку.

- Хочу предупредить, наш аттрак-
цион не для слабонервных. 
- Я сильно нервный. 
- Тогда проходите!

- Вовочка, посмотри в окно, воз-
вращается ли папа из кабака? 
- Уже возвращается! 
- А по какой стороне улицы идет? 
- По обеим!
 
Опытный охотник на мед-
ведя первым делом пустит 
вперёд неопытного.

Артистки кордебалета болтают 
после спектакля: 
- Что с нашей примой? Ей поднес-
ли девять прекрасных букетов, а 
она не довольна. 
- Она давала деньги на десять.

Когда в стране коррупции нет – 
микролитражки мчат по хайвеям. 
Когда коррупция – Бентли 
тащатся по бездорожью.

Один психиатр рассказывает вто-
рому:  
- А знаешь, ко мне год назад 
поступил пациент, который считает 
себя лошадью  
- И как ты его вылечил? 
-А зачем, я на нём на работу езжу!

Лейтенант проверяет, как молодые 

солдаты усвоили тему прошлого 
занятия: 
- Что бы вы предприняли в воен-
ное время, чтобы наши железные 
дороги не достались противнику? 
- Я бы сжег все железно-
дорожные билеты...

Беседуют муж с женой: 
- Дорогая ты замечательная и так 
хорошо ко мне относишься. 
- Да я вообще хорошо отно-
шусь к людям, а муж он 
ведь тоже Человек!

- Опишите в двух словах свою 
внешность. 
- Заготовка для фотошопа.

- Алло, полиция! Меня похитили 
инопланетяне! 
- Вы пьяный? 
- Да, так совпало.

- Я в отчаянии! Сразу после свадь-
бы Коля перестал обращать на 
меня внимание! 
- Так разведись с ним! 
- С кем? Мужа-то Виктором зовут!

Буровая в Африке. Бурильщик 
стоит на тормозе бурит. А рядом 
на ветке сидит обезьяна и посто-
янно за ним наблюдает. Как-то раз 
бурильщик отошел, возвращает-
ся, а обезьяна уже вместо него на 
тормозе стоит и бурит. И так каж-
дый раз. Стоило бурильщику отой-
ти, как обезьяна на его место вста-
вала и бурить начинала. Мастер 
посмотрел на это дело и уволил 
бурильщика. 
Через полгода звонят бурильщику 
с буровой и говорят: 
- Иваныч, приходи к нам обратно, 
нам бурильщик нужен. 
- Так у вас же обезьяна есть. 
- Обезьяна уже мастером стала, 
а нам бурильщик нужен.

Пришел мужик в бар, ставит на 
стойку будильник и давай рюмку 
за рюмкой в себя закидывать. 
Бармен: 
- Скажите, а зачем вам будиль-
ник? 

- А это чтобы знать, когда пора 
домой. 
Через время мужик берет будиль-
ник, расплачивается: 
- Все, пора домой, уже два... 
Бармен: 
- Позвольте, сейчас только полде-
сятого. 
- Будильника два!

Девушки, учитесь готовить! 
Неважно за кого вы вый-
дете замуж, по- любо-
му он будет хотеть жрать!

Иногда я пользуюсь телефоном как 
холодильником. Я закрываю 
все приложения и открываю их 
снова через минуту в надежде что 
там появится что-то новенькое

Женщина после автомобиль-
ной аварии попала в больницу. 
Дежурный врач осматривает ее и 
диктует медсестре, заполнявшей 
историю болезни:  
- Перелом правой ключицы. 
Перелом шестого и седьмого 
ребра справа. Ссадина на голове...  
Он обращается к пациентке:  
- Сколько вам лет?  
- Двадцать семь.  
- И сотрясение мозга, – диктует 
врач, – с полной потерей памяти.

Встречаются два одноклассника. 
Один выглядит... так себе. Другой 
холеный, явно преуспевает... 
- Ты как?  
- Работаю на заводе... А ты? 
- А я на ТВ работаю. Все супер.  
- Режиссёр? Оператор?  
- Нет! В программе 
«Место Встречи» зрите-
лем, 3-й ряд, 8-е место!

- Я не знаю, что мне делать! 
Мой муж три года назад уехал 
в Америку и теперь пишет мне, 
чтобы я приезжала к нему с наши-
ми двумя детьми. 
- Ну и что же? В чём проблема? 
- Так у меня их теперь трое!

- А ты далеко не дура! 
- Я и вблизи не идиотка.

АНЕКДОТЫ

НОВОСТИ МАСС-МЕДИА. У вице-директора и руководителя персоналом центра компетенции киберзащиты 
НАТО подполковника Франца Лантенхаммера в Таллинне украли носитель данных с информацией, которая, как 
пишет “Eesti Ekspress”, классифицируется как тайна НАТО, сообщил портал “Delfi.ee”. Преступление совершили 

хорошо известные эстонской полиции лица – наркоманы Владислав и Игорь, которые просто разбили стекло автомо-
биля и забрали находящуюся в машине технику.  
Несколько лет назад руководитель Вентспилса достаточно ярко характеризовал «оккупантов НАТО», которых к нам 
не звали и не приглашали, они сам понаехали.  К тому же еще и вести себя не умеют. Видите, в Эстонии с «оккупан-
тами НАТО» борются настоящими методами и методами диверсантов. Может и нашим местным активистам пришло 
время перенять опыт соседей: отправить настоящих профессионалов на настоящую борьбу, без привычного бичева-
ния «плохих парней НАТО» в средствах массовой информации… 
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+29 против Огре 
БK «Вентспилс» одержал еще одну 
убедительную победу в игре чемпио-
ната Латвийской баскетбольной лиги, 
на этот раз обыграв на своем поле 
команду БK «Огре» со счетом 105:76. 
Именно от огрского клуба вентспилча-
не потерпели первое из двух пораже-
ний в этом сезоне. Самым результа-
тивным игроком, набравшим 21 очко, 
был Майкс Брусевичс, по 20 очков 
набрали Юль Юцик и Айгар Шкеле. 
БK «Вентспилс» предстоит сыграть с 
«VEF Rīga». Если они потерпят еще 
одно поражение, то в общем зачете 
станут вторыми. Еще ниже они могут 
опуститься лишь в том случае, если в 
последних четырех играх не одержат 
ни одной победы. 

На газон – в середине апреля 
Каждый год необходимо дожидаться 
подходящих погодных условий, чтобы 
подготовить центральный газон фут-
больного стадиона, на котором могли 
бы играть футболисты. Две недели 
назад была подключена система обо-
грева поля, благодаря чему верхний 
слой земли толщиной в 15 см оттаял, 
а процесс вегетации газона ускорил-
ся. Прогнозируется, что первая игра 
на естественном газоне в этом году 
состоится в середине апреля. 

У вентспилчан – бронза на 
европейском турнире по 
баскетболу
Баскетболисты U-17 вентспилсской 
спортивной школы «Spars» под руко-
водством тренера Матиса Граудиньша 
на Европейском молодежном турнире 
баскетбольной лиги первого дивизио-
на в Клайпеде завоевали бронзовые 
медали. В пяти играх было одержано 
три победы, дважды команда потер-
пела поражение. В звездную пятер-
ку турнира включен Кристапс Килпс, 
а лучшим игроком команды признан 
Ричардс Витольскис. «Spars» обеспе-
чил себе путевку в финал.

КОРОТКО О СПОРТЕ

Уже две победы в начавшемся чемпионате Высшей лиги Латвии отпраздновали футболисты ФК «Вентспилс», которые сейчас зани-
мают лидирующую позицию. Во второй игре со счетом 2:0 был повержен серьезный соперник в лице ФК «Елгава». Вентспилсский 
клуб, у руля которого сейчас стоит российский миллионер Адлан Шишханов, поставил перед собой главную задачу – вернуть титул 
чемпиона, который вентспилчанам не удавалось завоевать с 2014 года. Как пойдут дела в продолжении сезона, время покажет. Пока 
команда производит хорошее впечатление. 

Две из двух

И гра с елгавским клубом прохо-
дила при сильном ветре, что 
повлияло на исход встречи. В 
первом тайме ветер был союз-
ником елгавчан, однако забить 

им так и не удалось. Преимущество было на 
стороне вентспилчан, особенно сильной у 
них выглядела средняя линия, из-за которой 
елгавской команде лишь изредка удавалось 
угрожать воротам гостей. Вентспилс создал 
достаточное количество хороших контратак, 
но завершить точным ударом их не удалось. 

Однако во втором тайме мяч дважды побы-
вал в воротах елгавчан. Сначала на 52-й мину-
те игры был нанесен сильный удар с линии 
штрафной, однако мяч попал как раз по ногам 
Аделеке Акиньеми, рикошетом отлетев в воро-
та хозяев. За шесть минут до конца встречи А. 
Акиньеми отличился еще раз. В очередной 
атаке навес на соотечественника выполнил 
другой нигериец – Тосин Айегун. Мяч достиг 
А. Акиньеми, который остался неприкрытым 
и с 10 метров забил в ворота. В двух играх на 

счету А. Акиньеми уже трое ворот. 
В игре первого тура вентспилчане на 

своем поле одержали убедительную побе-
ду – 3:1 над «Valmiera Glass/ViA», которые 
вернулись в высшую лигу после 15-летне-
го перерыва. Все ворота – на счету вент-
спилсских легионеров – украинца Алексея 
Антонова, А. Акиньеми и Т. Айегуна. 

Это уже 22-й сезон в истории существо-
вания команды «Вентспилс», клуб остает-
ся одним из самых титулованных. Состав 
команды значительно изменился. Причиной 
тому стал тот факт, что бразды правления в 
качестве президента клуба взял в свои руки 
российский миллионер Адлан Шишханов, 
который привез в Вентспилс из своего преж-
него клуба – молдавского «Дачия» Деяна 
Вукичевича, который стал главным тренером 
команды, а также легионеров. 

Пока функции основного вратаря команды 
доверены Виталию Мельниченко, который, 
около года поискав счастья в России, воз-
вратился в Латвию. В составе также Максим 

Уваренко, а третьим номером будет 20-лет-
ний Иван Батурин. 

К защитникам присоединились легио-
нер, игравший в сборной Того, Абдул-Гафар 
Мамах, а также воспитанник Вентспилсской 
футбольной школы Кирилл Фролов, для кото-
рого это первый профессиональный дого-
вор. Дебютирует и Дмитрий Климашевич. 
Еще в рядах защиты Вадим Жулев, Наурис 
Булвитис, играющий в сборной Латвии 
Никита Колесов, Рашид Обуоби, Дмитрий 
Литвинский и Артем Соломатов. 

На позиции полузащитника – четве-
ро дебютантов: португальцы Стенио душ 
Сантуш и Амансио Фортес, молдаванин 
Максим Цоёцару, а также молодой Марис 
Бите. В составе остались Ритварс Ругинс, 
Виталий Речицкий, Эдуардс Тиденбергс, 
Абдуллахи Альфа и Тосин Айегун, который в 
прошлом году в 22 играх забил 9 голов. 

Среди нападающих конкуренция будет 
сильной, так как Аделеке Акиньеми, кото-
рый в прошлом году в 23 играх забил 10 
мячей, компанию составит разыгравшийся 
российский легионер Алексей Алексеев (9 
мячей в 39 играх), а также опытный украи-
нец Алексей Антонов. В случае необходимо-
сти команде помогут также молодые напада-
ющие Райенс Талбергс и Каспарс Кокинс. 

Спортивная гордость Вентспилса и всей Латвии – тяжелоатлетка Ребека Коха получит 
от Вентспилсской городской думы щедрую премию – 3000 евро за победу в чемпионате 
Европы среди взрослых. 

За золото Ребеку Коху наградят премией в 3000 
евро, тренеры также получат щедрое поощрение

На чемпионате Европы, 
который прошел в столи-
це Румынии Бухаресте, 
Р. Коха впервые стала 
чемпионкой континен-

та среди взрослых. В предыдущие два года 
19-летняя спортсменка завоевала бронзо-
вую и серебряную медаль. В свою очередь, 
Ритварс Сухаревс и Вадим Кожевников в 
своих весовых категориях завершили чемпио-
нат четвертыми. Как уже сообщалось, Артурс 
Плесниекс не стартовал из-за травмы. 

Р. Koха получит денежную премию в раз-
мере 3000 евро, Р. Сухаревс и В. Кожевников 
будут награждены думой премией в 1000 
евро каждый. Денежные вознаграждения 
(2500 евро каждый) получат и их тренеры 
Эдуардс Андрушкевичс и Виктор Щербатых. 
Спортсмены и тренеры также получат пре-
мии от государства, их размер станет изве-
стен в конце года, когда в правительстве 
будет приниматься решение о размере 
денежных премий во всех видах спорта. 

Не секрет, что городской градоначальник – 
большой поклонник тяжелоатлетов (печаль-

но лишь то, что А. Лембергс позволяет себе 
представителей других видов спорта с более 
скромными результатами публично называть 
«сачками», таким образом унижая спортсме-
нов. – Прим. ред.). Достижения, действитель-
но, говорят сами за себя – и молодые спор-
тсмены очень талантливы, и фантастический 
тренерский тандем. Эдуардс Андрушкевич 
уже давно стал спортивной легендой Латвии 
– он воспитал своего нынешнего помощни-
ка, также легендарного спортсмена Виктора 
Щербатых, который завоевал две олим-
пийские медали, титулы чемпиона мира и 
Европы. Лучшие воспитанники этих трене-
ров уже вписали свои имена золотыми бук-
вами в историю латвийского спорта. 

Именно тяжелоатлеты получают самую 
большую финансовую поддержку в инди-
видуальных видах спорта. В этом году 
Вентспилсская городская дума после устно-
го распоряжения Айвара Лембергса Р. Кохе 
и А. Плесниексу присвоила материальную 
поддержку в размере 6000 eвро каждому, 
Р. Сухареву выделено 2000 евро, а дауга-
впилчанину, который теперь стал жителем 

Вентспилса, В. Кожевникову – 800 eвро. Чем 
лучше результат, тем больше финансовая 
поддержка. Поддержка со стороны государ-
ства также имеет градацию. Самую большую 
премию получает Р. Коха. Занявшая четвер-

тое место на Олимпийских играх в Рио спор-
тсменка включена в группу А олимпийской 
сборной и получает полный комплект пред-
усмотренной поддержки (сумма не разгла-
шается, но она достаточно внушительна). 
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Впереди – выходные, и после 
длинной рабочей недели после 
Пасхи нужно хорошо отдохнуть. 
На сей раз «Ventspilnieks.lv» сове-
тует объединить в один коктейль 
отдых на свежем воздухе, воз-
можность физически размяться 
и яркие эмоции. Всё это можно 
поймать в течение двух дней и с 
новыми силами и энергией начать 
новую рабочую неделю. 

В эти выходные остаётся 
ровно один месяц до офи-
циального открытия тури-
стического сезона. Зима 

наконец-то ушла, и весна заня-
ла положенное ей место, поэто-
му можно включить и все чудесные 
городские фонтаны.  В субботу по 
всему Вентспилсу пройдёт праздник 
пробуждения фонтанов, на котором 
должен присутствовать каждый вент-
спилчанин и взять с собой своих 
друзей, родных и из других городов 
и краёв. Сначала, в 13 часов музы-
кальными выступлениями разбудят 
фонтан «Дюнная сосна», параллель-
но этому и в то же самое время зара-
ботает и фонтан «Наблюдатель за 
кораблями». На час позже на пло-
щади Яунпилсетас включится фон-
тан «Солнечные лодочки». В свою 
очередь кульминация праздника в 
15:00 часов, когда все вместе раз-
будим самый большой, самый яркий 
и самый впечатляющий в городе 
фонтан «Фрегат «Кит»». Вашему 
вниманию будут разные музы-
кальные выступления, главное из 
них – концерт легендарной группы 
«Юмправа», которая, между прочим, 
в настоящее время работает в студии 
над записью нового альбома.  

С нашей точки зрения, лучший 
вариант провести субботний вечер 
– это отправиться в Вентспилсский 
культурный центр. На большом 
весеннем балу, который начнётся в 
21 час, можно будет порадоваться 
и потанцевать вместе с братьями 
Атисом и Янисом Аузансами и тан-
цевальной студией «Fansy Flame». 
Будут звучать более или менее зна-
комые хиты! Короче говоря, каждый 
сможет петь вместе с исполнителями 
и танцевать под музыку на ваш вкус. 
Веселье и положительные эмоции 
гарантированы!

А перед балом, в субботу после 
обеда, совершенно определен-
но большая часть вентспилчан в 
17 часов заполнит большой холл 
Олимпийского центра «Вентспилс», 
так как уже во второй раз в этом сезо-
не в игре встретятся «большие тузы» 
- БК «Вентспилс» принимает команду 
«ВЭФ Рига»! Непримиримые против-
ники в этой игре будут бороться на 
все 200%, так как на эту игру сдела-
на самая высокая ставка - 1-е место 
в общем зачете в регулярном чемпи-
онате.  В первой игре вентспилчане 
проиграли. Поддержка каждого очень 
важна, потому что Вентспилс должен 
обязательно победить!  

Вторая большая дуэль грандов или 
блюдо на сладкое для фанатов спор-
та - в воскресенье. На центральном 
стадионе, в 15 часов игра открытия 
сезона – Большое курземское дерби – 
ФК «Вентспилс» принимает «Liepāja/
Mogo»! Вечная борьба между двумя 
амбициозными клубами, у которых 
самые высокие цели в этом сезоне.  
Перед классикой Курземе для обеих 
команд сезон начался с двух побед. 
У себя дома как 12 полевой игрок – 
фанаты игроков, поэтому приходи и 
поддержи, вместе заполним стадион 
полностью! 

Б огатому промышленнику по 
фамилии Музыкант принад-
лежало два таких доходных 
дома – со стороны улицы и 
во дворе. На первом этаже 

жил дворник Звирбулис, обязанностью кото-
рого было ежемесячно в определенный 
день взимать арендную плату, содержать 
в порядке два внутренних двора и улицу. 
Зимой он заботился о вывозе снега, а летом 
всю территорию тщательно мыл при помо-
щи большого шланга. В первом дворе нахо-
дился красивый огороженный цветочный 
садик с беседкой. Хотя калитка все время 
была закрыта. 

Мой отец хорошо зарабатывал и считал, 
что жена не должна работать вне дома. 
Отец с матерью были молодые, красивые 
и очень любили друг друга. Центром семьи, 
конечно, была я, маленькая кнопочка. Когда 
я начала ходить, меня довольно часто, кра-
сиво одетую, водили в Католический сад, 
что был неподалеку. Иногда я гордо толка-
ла перед собой плетеную коляску со своими 
любимыми куклами. 

Я часто вспоминаю, какие неприятности 
доставляла родителям, особенно маме и 
бабушке, тем, что у меня был очень плохой 
аппетит. Еда в моей тарелке была обильно 
сдобрена маслом и сметаной, но больше 
пары ложек съесть я не могла. Случалось, 
что меня даже подташнивало и кружилась 
голова, бывало, повышалась температура. 
Тогда я лежала в своей кроватке с балда-
хином и ждала, когда мне почитают сказ-
ку. Отец, придя с работы, сразу бросал-
ся ко мне. Своей сильной рукой он дотра-
гивался до моего лба, чтобы проверить, 
горячий ли он. Известный в то время врач 
Биезиньш был довольно частым гостем в 
нашем доме. Никаких серьезных симпто-
мов у меня не находили, за исключением 
несварения желудка. Родители продолжа-
ли искать и готовить продукты, которые 
мне понравились бы. Однажды отец принес 
несколько апельсинов, но мама сказала, что 
они слишком кислые, пусть лучше принесет 
бананов! Я отказалась не только от них, но 
и от пирожных и самого лучшего шоколада. 
Чтобы улучшить аппетит, меня регулярно 
поили чаем из полыни. Не обошлось и без 
рыбьего жира и кальция. Я быстро росла, 
но оставалась очень худой. Однажды мама 
заметила в моей истории болезни запись: 
«плохое питание». Они обе с бабушкой 
очень из-за этого переживали. Как-то мама 
зашла к сапожнику, который жил неподале-
ку. Я слышала, как она рассказывала, что 
увидела там. Пятеро детей сидели вокруг 
сковородки с жареным луком и макали ржа-
ной хлеб в этот жир. Дети, румяные, пышу-
щие здоровьем, радовались этому лаком-
ству! А я «клевала» кусочек кисло-сладкого 
хлеба, так как не переносила ни белого, ни 
черного хлеба. Тогда родители заметили, 
что я с удовольствием ем нежирное мясо, 
и стали покупать кусочки специально для 
меня. 

В наши окна никогда не заглядывало 
солнышко, потому что во дворе напротив 
окна располагалось каменное строение. 
Однажды врач сказал, что для девочки 
было бы хорошо побольше находиться на 
солнце и свежем воздухе. Вскоре появи-
лась возможность переселиться в квартиру 
на четвертом этаже, где во все окна свети-
ло солнце. Помню случай, когда родители с 
большой радостью постелили на подокон-
ник одеяльце и положили меня туда, чтобы 
я позагорала. Через некоторое время мне 
стало так плохо, что я не могла головы под-
нять. Эти солнечные ванны закончились 
тем, что я в очередной раз заболела. По вос-
кресеньям, обычно в середине лета, наша 

семья на трамвае отправля-
лась в Межапарк, чтобы поси-
деть возле Кишэзерса, но и 
там мне становилось плохо от 
звона трамвая. 

В те годы в кинотеатрах 
начали демонстрировать 
кинофильмы с маленьким 
голливудским вундеркиндом 
Ширли Темпл. У отца был бес-
платный абонемент в киноте-
атр «Палладиум». Мне очень 
нравилась маленькая, кра-
сивая актриса, и я упраши-
вала, чтобы меня водили на 
фильмы с ее участием. Тогда 
началось «насилие» друго-
го рода. Передо мной стави-
ли полную тарелку с овсяным 
тумом, в котором красова-
лось солнышко, сделанное из 
масла. «Пожалуйста, съешь 
все, и тогда мы сразу пойдем 
смотреть „Маленькая мисс 
Бродвей!”» – говорила мама. 
Я зажмуривалась и, давясь, 
опустошала тарелку. 

Kак и многие другие, я была 
очень чувствительным ребенком, на которо-
го легко повлиять. Когда мама занималась 
рукоделием, иногда она напевала песен-
ку, которую выучила еще в школьные годы, 
про птичку, которая стучит в окошко и про-
сит дать ей хоть крошечку еды, потому что 
она очень голодна, но в ответ ничего не 
получает… 

Мне было так жаль эту птичку, я не могла 
без слез слушать песенку. Музыка всег-
да производила на меня глубокое впечат-
ление, мне хотелось танцевать, выражать 
свои ощущения в движении. Когда по радио 
звучали мелодии, я вставала на носочки 
и, словно балерина, кружилась по комна-
там. Однажды мы вместе с мамой были 
в Верманском саду, где играл оркестр. Я 
поднялась и начала кружиться по гравий-
ным дорожкам, не замечая взглядов посто-
ронних. Некоторые заговаривали с мамой: 
«Отправьте же эту девочку в балетную 
школу!» И правда, меня отвели в балетную 
студию, которую сочли подходящей, чтобы 
освоить танцевальные шаги. Однако вско-
ре я нечаянно услышала, как моя крест-
ная Берта, фармацевт, очень богобояз-
ненная женщина, сказала матери: «Это 
очень неразумно, что ты такому хрупко-
му ребенку позволишь прыгать полуголой 
по пыльной сцене! Разве ты не знаешь, 
что балерины становятся легкомысленны-
ми женщинами?!»

Так закончилась моя первая мечта розо-
вого детства. 

Когда я подросла, мне разрешили выхо-
дить гулять во двор. Там я познакоми-
лась с другими детьми из нашего двора. 
Подружилась с еврейской девочкой Миррой, 
которая давала мне свои игрушки и часто 
угощала особым печеньем из бездрожжево-
го теста – мацой. Во время немецкой окку-
пации мне довелось увидеть, как однажды 
по середине улице шла колонна евреев. 
Среди них и Мирра. У всех на груди была 
желтая звезда. Дома я, испуганная, расска-
зала об увиденном родителям, на что отец 
очень серьезно сказал: «Для Гитлера это 
плохо кончится. Ни один народ нельзя уни-
жать и уничтожать». 

Во двор часто выходил и Андрей из квар-
тиры на шестом этаже в том доме, что был 
со стороны улицы. Мальчик с гордостью 
рассказывал, что его отец работает освети-
телем в опере, и родители часто ходят на 
премьеры. Тогда его мама надевает синее 
вечернее платье. 

«А у моей мамы тоже есть вечернее пла-
тье, причем несколько», – не сдавалась я. 

Когда пришло время идти в школу, Андрей 
с гордостью заявил, что будет учиться в 
образцовой школе. Мои родители решили 
отправить меня в ближайшую школу, чтобы 

не нужно было далеко добираться. 
Отец с матерью были веселыми, общительны-

ми людьми, они с удовольствием посещали раз-
личные мероприятия, вечера. Когда они соби-
рались на очередной бал, я начинала капризни-
чать и просить, чтобы взяли меня с собой. Тогда 
бабушка, которую мы называли Ами, старалась 
меня развлечь всеми способами и обещала, что 
мы с ней будем танцевать дома. Мы брались за 
руки и галопом скакали по маленькому коридору. 
Она часто рассказывала мне библейские исто-
рии или о событиях, которые она пережила в 
далеком прошлом. Упоминалась «черная сотня» 
и другие странные слова. Помню, как я просну-
лась среди ночи от пения и смеха. Тогда я отпра-
вилась посмотреть, что происходит в родитель-
ской комнате. Отец с матерью в одном нижнем 
белье весело повторяли только что выученные 
на балу шаги ламбетвока. Увидев, что ребенок 
проснулся, они быстро отнесли меня в постель и 
подарили алый шарик. Он был наполнен специ-
альным газом и привязан к веревочке. Я была 
сонная, упустила шарик, и он тут же поднялся и 
прилип к потолку. 

Родители дружили с семьей зубного врача. 
И вот меня очень заинтересовала работа этого 
доктора. У бабушки была любимая старая кушет-
ка, древесная часть которой была повреждена 
жуками-точильщиками. Я хотела стать зубным 
врачом. Инструментами мне служили спицы, 
а вместо пломб я использовала пластилин и 
комочки теста. Я бывала и пациентом, и врачом, 
проделывала в старой кушетке мелкие дыроч-
ки. Но и этой детской мечте не суждено было 
сбыться. Мне была предначертана совсем дру-
гая миссия. 

Помню еще один яркий эпизод – прогулку 
вместе с родителями вечером 18 ноября во 
время грандиозного празднования 20-й годов-
щины провозглашения независимости Латвии. Я 
была словно оглушена светом, красками, толпа-
ми взволнованных людей на улицах и площадях 
под специально освещенными многочисленны-
ми флагами. Даже витрины маленьких магазин-
чиков словно состязались, у кого будет более 
красочное и необычное оформление, а по краям 
тротуаров горели свечи, выставленные вряд. 
Иллюминированная флотилия на Даугаве напо-
минала декорацию – почти как на оперной сцене. 

В этой связи с грустью представляю витрины 
многих крупных магазинов нашего города, где в 
государственные праздники горит пару свечек и 
выложено несколько зеленых веточек. И это еще 
хорошо, если так! В других местах приходится 
довольствоваться насыпью гальки и гранита с 
неизменной рекламой водки посередине. 

За долгие годы жизнь с ее тернистыми дорога-
ми преподнесла немало уроков любимице роди-
телей, закалив ее характер и сделав сильным 
человеком, который умеет не сдаваться, как бы 
трудно ни было.  

ВИКТОРИЯ КАЛНИНЯ

В качестве продолжения зарисовки об элегантных тридцатых годах в Латвии, опубликованной в преды-
дущем номере газеты, публикуем воспоминания нашей читательницы о жизни маленькой девочки в Риге 
тридцатых годов.

Любимица
М ои ранние детские воспоминания связа-
ны с тридцатыми годами в Риге. Мы жили в 
центре города, где родители снимали квар-
тиру на втором этаже шестиэтажного дома. 
Нас было четверо – родители, бабушка и я. 
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От многих знакомых и коллег нам доводилось слышать, как замеча-
тельно они провели время, отправившись с семьей на экскурсию или 
поучаствовав в спортивных мероприятиях, кто-то посетил очередное 
театральное представление, выставку или побывал на бесплатном 
концерте. Список можно было бы продолжить. Наверняка и вы можете 
поделиться впечатлениями о каком-либо ярком событии и рассказать 
о том, как интересно вы провели свободное время и смогли вырвать-
ся из рутины. Тем не менее, большинство людей привыкли отдыхать, 
сидя у голубых экранов. Несмотря на то что в Латвии ежедневно жите-
лям доступны самые разнообразные возможности провести досуг 
– как культурные, так и спортивные мероприятия, активный отдых – 
телевизор до сих пор остается вне конкуренции, говорится в новейшем 
исследовании «Латвийского барометра “Baltic International Bank”». 

ВЫДЕЛЕНО 40 000 EВРО НА ПРОДОЛЖЕНИЕ 
СОЗДАНИЯ ВОДОПРОВОДА НА КЛАДБИЩАХ 

В этом году в Вентспилсе на Лесном, Католическом и 
Православном кладбищах продолжатся начатые в прошлом 
году работы по благоустройству. Вторая очередь проек-
та предполагает строительство нового водопровода и мест 
забора воды. Осуществление этих работ стало возможным 
после того, как городское самоуправление выделило 40 000 
евро. 

Прошлым летом в новой части Лесного кладбища был 
построен новый водопровод с 11 колонками. В свою оче-
редь, уже имеющийся водопровод был оснащен четырь-
мя колонками. В этом сезоне начатые в прошлом году 
работы продолжатся. Благодаря поддержке думы, вбли-
зи каплицы на Лесном кладбище планируется построить 
новый водопровод с пятью колонками, на Католическом и 
Православном кладбище будет построен новый водопровод 
с одной колонкой. 

Работы планируется завершить до июня, проинформиро-
вали в самоуправлении. 

ДЕВЯТЬ ГОСТИНИЦ И ГОСТЕВЫХ ДОМОВ 
ПОЛУЧИЛИ НАЛОГОВЫЕ ЛЬГОТЫ, СКИДКА 
ДЛЯ ОЦ «ВЕНТСПИЛС» И ФИЛАРМОНИИ – 90%

Вентспилсское городское самоуправление присвоило 
льготу по налогу на недвижимость девяти предприятиям, 
оказывающим услуги по размещению гостей – гостиницам и 
гостевым домам, уменьшив сумму годового налога в среднем 
на 50%, проинформировала местная власть. 

Льготу в 39% от общей суммы, или 22,1 тысячи евро, полу-
чило предприятие самоуправления «Ventspils labiekārtošanas 
kombināts», которое управляет Вентспилсским приморским 
кемпингом. Такая же скидка досталась владельцам гостиниц 
«Dzintarjūra» и «Vilnis», а также отелю ООО «Oлимпийский 
центр «Вентспилс»», гостинице «Jūras brīze», Туристической 
гостинице Вентспилсской высшей школы, гостевым домам 
«Kupfernams», «Muiža» и «Martas nams».

Особенно выделяется ООО «Oлимпийский центр 
«Ventspils»», который получил льготы по налогу на недвижи-

Решения Вентспилсской думы
мое имущество в размере 90% за спортивные площадки и 
инфраструктуру – скейтпарк, теннисное и футбольной поле, 
спортивные холлы, Парк водных приключений, Пляжный 
аквапарк, гребную базу «Дампели» и Парк приключений. 
Такие же льготы присвоены ООО «Курземская филармония» 
за недвижимую собственность, в которой находится Дом 
театра «Юрас варти». Подобную налоговую скидку получил 
владелец здания на ул. Калькю, 10, за часть собственности, 
в которой находится общественная баня. Льготы в разме-
ре 70% присвоены ООО «Santa-Rema» за имущество на ул. 
Пилс, 28. В этом здании находится «Kino Rio» и предприятие 
самоуправления «Вентспилсский аэропорт». 

Kак пояснили в самоуправлении, льготы были присвоены 
на общую сумму 57,3 тысячи евро. 

КВАРТИРЫ ДЛЯ РЕБЯТ ИЗ ДЕТДОМА
Детям и молодым людям, которые оказались без попече-

ния родителей и проживают в Вентспилсском доме социаль-
ной опеки «Selga», самоуправление планирует обеспечить 
условия, приближенные к семейным, в двух перестроенных и 
благоустроенных квартирах. Это подразумевает согласован-
ный в Вентспилсской думе План по деинституционализации 
Курземского региона планирования на 2017–2020 гг.

В здании на ул. Витолу, 21, планируется провести объ-
емные работы по перестройке и обустроить две квартиры, 
в которых могли бы жить не все, а максимум восемь чело-
век. В настоящий момент Вентспилсский детдом своей 
семьей считают 17 детей и молодых людей. Руководитель 
Вентспилсской социальной службы Даце Канепе поясни-
ла, что размещение ребят в квартирах задумано как вре-
менное решение до того момента, пока не будет найдена 
приемная семья или опекун. Правда, пока трудно предста-
вить, как это не особенно привлекательное деревянное зда-
ние и его окрестности будут выглядеть после перестройки, 
однако в городе на одно ухоженное здание станет больше. 
Работы по перепланировке и ремонту задумано начать в 
2019 году, а еще через год в квартирах могли бы поселиться 
новые жильцы. План по деинституционализации предпола-
гает также создание центра дневного ухода на ул. Кулдигас, 

4. Он будет создан для 40 совершеннолетних лиц с психиче-
скими нарушениями и 55 детей с функциональными наруше-
ниями. В помещение, которое будет в два раза больше преж-
него, переберется центр поддержки семей и детей с особыми 
нуждами «Cimdiņš», который сейчас ютится в помещениях 
возле Высшей школы. 

Реализация плана деинституционализации обойдется в 
1,172 млн евро, почти миллион из этих средств составит 
софинансирование Европейского Союза. Дума вложит в про-
ект 140 тысяч евро. 

ВЕРНЕТСЯ К ЖИЗНИ КОМПЛЕКС 
ЗДАНИЙ НА УЛИЦЕ СКРОДЕРУ 

Вскоре планируется реализовать несколько проектов в 
области недвижимого имущества, восстановив здания в 
Старом городе, находящиеся в плохом состоянии, в том 
числе, заброшенный комплекс зданий на ул. Скродеру, кото-
рый сейчас в аварийном состоянии. 

Как пояснили в думе, многие здания в Старом городе нахо-
дятся в плачевном состоянии. Причиной тому стало поверх-
ностное отношение к их содержанию со стороны оккупаци-
онной власти, поэтому владельцам здания были возвраще-
ны в плохом состоянии. Однако до сих пор у многих вла-
дельцев нет средств, чтобы вложить их в ремонт строений. 
Самоуправление поможет привести их в порядок, для чего, в 
том числе, будут привлечены инвесторы. 

Дума приобретет комплекс зданий на ул. Скродеру, 11а, 
и 13, который за многие годы серьезно пострадал от вре-
мени. Здесь планируется построить новые квартиры. Улица 
Скродеру имеет важное значение в исторической застройке, 
и если эти здания будут разрушены, улица Скродеру факти-
чески исчезнет, пояснили в думе. 

В планы думы входит также в течение двух лет восста-
новить находящиеся в аварийном состоянии здания на ул. 
Пилс, 45/47, и построить одно новое. В этих зданиях будут 
находиться бюро предприятий в сфере информации и техно-
логий, а также квартиры. Дума уже разработала технический 
проект строительства. Предполагается, что общие затраты 
составят около 2,88 млн евро. 

Смотреть «ящик» все еще 
очень популярный вид 
досуга. К сожалению…

Б олее двух третей, или 67% опро-
шенных жителей Латвии за 
последний год посещали или 
участвовали в культурных меро-
приятиях, правда, не указывает-

ся число мероприятий. Чаще всего жители 
страны выбирали театральные постановки 
(33%), а также связанные с культурой массо-
вые мероприятия (28%). Сравнительно часто 
участники исследования указывали, что посе-
щали концерты поп- и рок-музыки (25%), а 
также отправлялись в музеи (23%).

НА ПЕРВОМ МЕСТЕ В ТОПЕ – ЛЕНЬ 
И СИДЕНИЕ ПЕРЕД ТЕЛЕВИЗОРОМ 

Результаты опроса не удивляют, но вызы-
вают большое чувство разочарования. 
Большинство латвийцев признают, что люби-
мым способом времяпрепровождения оста-
ется сидение перед телевизором. В выход-
ные и по вечерам так отдыхают 73% опро-
шенных… Содержание: фильмы, в том 
числе сериалы, иногда спортивные переда-
чи. Здесь речь не идет о случаях, когда теле-
визор включается ненадолго, как радио, в 
качестве источника информации. 

На втором месте – отдых на лоне приро-
ды. Такой способ проведения досуга выбира-
ют 49% респондентов. Правда, стоит отме-
тить, что зачастую здесь препятствием явля-

ется то, что в рабочие дни нужно отправ-
ляться на службу, а в выходные не всегда 
хорошая погода. Далее вновь напоминает 
о себе лень: сравнительно часто участни-
ки исследования отмечали, что в свободное 
время отправляются в гости (35%), развле-
каются при помощи интернета (30%), игра-
ют в компьютерные игры (30%); лишь после 
этого следует работа в саду/огороде (29%; 
конечно, не у каждого они есть) и совмест-
ные занятия с детьми (28%).

В качестве препятствий к посещению куль-
турных мероприятий 43% отметили заня-
тость и нехватку времени, еще 40% указа-
ли недостаток финансовых средств. Только 
12% респондентов ответили, что посещают 
достаточно культурных мероприятий, а 7% 
признали, что подобный отдых их совер-
шенно не интересует. Причина на этот раз 
не выяснялась, а в опросах 2015 и 2016 гг. 
соответственно 7% и 11% обосновали свой 
ответ тем, что в Латвии не хватает интерес-
ных культурных мероприятий. 

1/3 ЖИТЕЛЕЙ ЖАЛЬ ТРАТИТЬ 
ДЕНЬГИ НА КУЛЬТУРНЫЕ 
МЕРОПРИЯТИЯ, УЖ 
ЛУЧШЕ ТЕЛЕВИЗОР! 

В качестве сфер, которые следовало бы 
поддерживать из госбюджета, опрошенные 

назвали традиционные культурные меро-
приятия национального значения (66%) и 
детское образование по интересам в обла-
сти культуры (56%). 37% опрошенных счи-
тают, что финансирование из госбюджета 
нужно выделить на организацию культурных 
мероприятий, праздников и фестивалей в 
Латвии. Только 21% респондентов полага-
ют, что из госбюджета нужно финансиро-
вать участие в культурных мероприятиях, 
проходящих вне Латвии, а 4% отметили, что 
ни одну из культурных областей не нужно 
поддерживать, выделяя средства из бюд-
жета страны. 

На вопрос, сколько денег в среднем в 
месяц они тратят на культурные меропри-
ятия, 32% признали, что им жаль тратить 
на подобные цели, поэтому они не делают 
этого. Почти шестая часть опрошенных, или 
17%, указали, что тратят в среднем до семи 
евро в месяц. Столько же жителей указали, 
что выделяют на эти цели в среднем от 15 до 
28 евро в месяц. 

ПРИВЫЧКА К ЧТЕНИЮ ДЕЛАЕТ 
ПЕЧАЛЬНУЮ КАРТИНУ БОЛЕЕ 
ОПТИМИСТИЧНОЙ 

Согласно результатам исследования, 
книги регулярно читают менее половины, 
или 48% опрошенных мужчин, ежедневно 

время для ознакомления с печатными изда-
ниями находят 70% женщин. Эти показа-
тели несколько улучшают общую статисти-
ку досуга. Значительные различия возникли 
и в отношении объема прочитанного – за 
последние полгода более чем четвертая 
часть, или 27% представительниц прекрас-
ного пола прочитали от трех до десяти книг, 
и это в два раза больше, чем мужчины (14%). 
Более 10 книг прочитали 7,3% опрошенных 
женщин, и это в три раза больше, чем пока-
затель среди мужчин (2,4%).

Женщины более щедры, выделяя на чте-
ние книг не только свое время, но и финан-
совые средства: 40% дам предпочитают при-
обретать книги в магазинах, интернете или 
используют другие возможности. 

Нужно упомянуть, что не упала и популяр-
ность библиотек – 34% женщин регулярно 
посещают их, чтобы найти интересующую 
литературу. 

Есть повод для размышлений, не правда 
ли? С чего начнете вы, чтобы изменить свои 
привычки проводить свободное время, когда 
вы поддаетесь лени или «уходите в интер-
нет»? Расскажите нам, что и как вы готовы 
изменить (или уже изменили) в своем стиле 
жизни, чтобы сделать ее более красочной 
и наполненной? Пишите нам: redakcija@
ventspilnieks.lv! 
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До августа должны отменить КОЗ
Министр экономики Арвилс Ашераденс предложил 
до 1 августа подготовить план по отмене компо-
нента обязательной закупки электроэнергии (КОЗ). 
КОЗ в нынешнем исполнении — фундаментальная 
макроэкономическая ошибка национального масшта-
ба, которую нужно исправить, подчеркнул министр. 
«Срочно нужно решать вопрос об искоренении КОЗ 
как пережитка экономики под лозунгом «жми на газ». 
КОЗ как платеж населения и предпринимателей 
нужно ликвидировать без какой-либо толерантности 
к недобросовестным производителям», – подчеркнул 
министр. 

Крупнейшие налогоплательщики – 
торговцы горючим 
Самым крупным налогоплательщиком в Латвии в 
прошлом году стало предприятие по продаже горю-
чего – ООО «Circle K Latvia», заплатившее налогов 
на сумму 178,988 млн евро. «Rimi Latvia» является 
крупнейшим плательщиком налогов на рабочую силу 
в Риге и Рижском регионе – в прошлом году сумма 
уплаченного налога составила 22,081 млн евро, а 
всего в виде налогов предприятие заплатило 34,06 
млн евро. Награду как крупнейший экспортер минув-
шего года получило предприятие по производству 
лекарств «Grindeks». В Курземе крупнейший нало-
гоплательщик – вентспилсское предприятие ООО 
«Ostas celtnieks».

Уменьшились очереди 
к врачам-специалистам
В результате реформы в здравоохранении очереди 
к специалистам уменьшились в среднем на 42%, но 
местами они еще очень большие. Самые большие 
очереди были на обследования (сейчас они умень-
шились на 33%) и услуги дневных стационаров (оче-
реди сократились на 68%). Тем не менее, время ожи-
дания получения отдельных услуг в дневных стацио-
нарах составляет более 500 дней. Работа над реше-
нием этого наболевшего вопроса будет проводиться 
особенно активно. 

«Фейсбук» окажет помощь 
перед выборами 
Социальная сеть-гигант «Фейсбук» желает, чтобы 
выборы в Латвии были прозрачными, поэтому она 
окажет помощь в работе Бюро по предотвращению 
и борьбе с коррупцией (БПБК), к тому же, предста-
вители компании планируют посетить Латвию. БПБК 
ранее начало коммуникацию с владельцами крупней-
шей социальной сети относительно рекламы партий 
и кампаний в интернете, а именно, выяснялся вопрос 
о том, возможна ли в социальных сетях оплаченная 
политическая агитация. 

В Латвии – низкая продуктивность 
сельского хозяйства 
Продуктивность латвийских крестьянских хозяйств 
одна из самых низких в ЕС, что является серьезным 
вызовом, сказано в докладе Латвии о введении целей 
долгосрочного развития, подготовленном для ООН. В 
Латвии инвестиции публичных ресурсов недостаточ-
но способствовали росту производительности, повы-
шению доходов и жизнеспособности малых хозяйств, 
и баланса вложений между продуктивностью и заня-
тостью добиться не удалось. Политика, в значитель-
ной мере направленная на рост эффективности за 
счет площадей, способствует уменьшению численно-
сти населения.

Драматически увеличивается число 
наркоманов среди молодежи 
Почти 15% латвийских подростков начиная с 15 лет 
употребляют марихуану, сказано в исследовании 
Европейского центра по проблемам наркомании. В 
своей работе полицейские и медики ежедневно стал-
киваются с тем, что употребление так называемой 
«травки» – распространенная проблема среди моло-
дежи. Зачастую одурманивающие вещества несовер-
шеннолетние пробуют уже в очень юном возрасте. 

Еще в одном центре – проблемы 
Омбудсмен Юрис Янсонс обратился в Министерство 
благосостояния в связи с проблемами, констатиро-
ванными в Яунпиебалгском центре социальной реа-
билитации для детей с проблемами зависимости. 
Там не обеспечена соответствующая среда для раз-
вития и реабилитации детей, нет специалистов для 
работы с детьми, страдающими от зависимостей, нет 
социального педагога, реабилитолога, учителя спор-
та и организатора по работе с молодежью. На терри-
тории курят, возможно, имеет место взаимное эмоци-
ональное и физическое насилие. 

Замок света – охраняемый 
памятник культуры 
Госинспекция по охране памятников культуры при-
знала Латвийскую национальную библиотеку отве-
чающей критериям для включения в список охраня-
емых памятников культуры. Замок света может стать 
самым новым зданием в этом списке. Сейчас тако-
вым является Икшкильская эстрада, построенная в 
1981 году. 

В ЛАТВИИ

Зигурдс в советской армии в городе Опочка  
Великолукского района. 

Нормундс в гостях у отца Зигурда.

ненужным и разрушилось, 
кое-где конструкции заме-
нены более современными 
материалами, ещё несколь-
ко технических сооружений 
с современной точке зрения 
стали визуально непривле-
кательными и требуют сноса.    

ФОТОГЕНИЧНАЯ 
ДОЛГОВЕЧНОСТЬ 

«Среди них есть одно 
исключение, на которое я 
всегда смотрю с удоволь-
ствием, проходя мимо и 
показывая детям и внукам 
работу их отца и деда. Это 
башня спасательной стан-
ции на городском пляже, которую вместе 
с несколькими помощниками смонтирова-
ли около пятидесяти или шестидесяти лет 
назад. Это никакой не шедевр архитекту-
ры или монтажа, но как-то незаметно она 
стала одним из символов Вентспилса. Когда 
строили башню, дюны были гораздо ниже, 
чем сейчас, с вершины башни хорошо было 
видно не только море, но и пляж шириной 
около 80 метров, который в советское время 
по ночам охраняли вооружённые погранич-
ники с собаками.  Сейчас пляж прекрасно 
оборудован, на нём вот уже двадцатый год 
будет развеваться Синий флаг, рассказал 
Зигурдс. И с удовлетворением добавил: 

«Не сомневаюсь, что за прошедшие десят-
ки лет, проходя мимо, на башне на нашем 
шёлковом песочном пляже свой взгляд оста-
навливали несколько миллионов людей и не 
меньшее их число запечатлели и увезли с 
собой    вид этой аттрактивной конструкции 
на своих фотоаппаратах. Конечно, башня и 
одновременно построенные рядом строе-
ния содержатся надлежащим образом, но 
мне всё равно радостно от того, что сварка 
по-прежнему безупречна.  Несмотря на то, 
что в то время ни строительные материалы, 
ни электроды, как сейчас говорят, не были 
на уровне мировых стандартов, как настоя-
щий венд, Зигурдс по-прежнему доходит до 
пляжа и всегда берёт с собой фотоаппарат, 
с которым не расстаётся с детства. А вдруг у 
моря увидишь что-то необычное!  И гуляя по 
городу, его объектив замечает каждую новую 
цветочную клумбу, яркий декоративный куст 
или обработанную недавно арбористами 
аллею, фотографии которых копятся в ком-
пьютере для просмотра зимними вечерами.   

БЕЗ ПРИНУЖДЕНИЯ 
К ИСТИННЫМ ЦЕННОСТЯМ 

Принадлежность к баптистской конфес-
сии семья Арайсов по-настоящему выбра-
ла после переселения в Вентспилс. До этого 
семья в Угале познакомилась с так называе-
мой «станцией баптистов», бабушка с дедуш-
кой принадлежали к общине Табора, и дед 
Зигурда Вилис даже строил в Вентспилсе 
молитвенный дом этой конфессии, который 
находится на теперешней улице Юрас. Из 
его рассказов и позднее на собственном 
опыте Зигурдс убедился – вера помогает 
расставить приоритеты, «вставить в рамку 
содержание жизни».   

«Знаю, что деду претили выпившие люди, 
и я на таких смотрю с осуждением, хотя 
понимаю – люди бесконечно разные и никто 
из них не думает и не говорит, что по соб-
ственной воле оказался в болоте зависимо-
сти. Таким действиям всегда ищут и находят 

причины, обвиняют какую-то непре-
одолимую силу.  Мы готовы помочь 
таким людям, кто своевременно осоз-
нает неправильность своей жизни и 
пытается её исправить. Позитивных 
примеров немало, но мы не отталки-
ваем и тех, кто сам уже не может себе 
помочь.  Их мы поддерживаем хотя бы 
ломтём хлеба и тарелкой супа, тёплой 
одеждой или парой обуви, чтобы эти 
люди удержались хоть до того момен-
та, когда Бог просветлит их разум», 
пояснил Зигурдс. А Нормундс доба-
вил, что больше всего община забо-
тится о своих детях, стараясь уже с 
детства направлять к истинным жиз-
ненным ценностям, и лучше всего это 
получается, привлекая их к участию в 
летних христианских лагерях.  

«В своё время я сам участвовал в 
таких лагерях и с чувством удовлет-
ворения вспоминаю проведённое там 
время. Сейчас уже многие годы по 
мере возможности помогаю организо-
вывать такие лагеря, в известной сте-
пени переняв эстафету от отца, кото-
рый занимался этим даже в советское 
время, когда властью это неофици-
ально было даже запрещено. Так как 
есть уверенность, что такие лагеря 
нужны.  В таких лагерях, не стараются 
формально навязывать христианскую 
веру, дети и молодые люди, соглас-
но их возрасту, направляются через 
соответствующие, полезные и инте-
ресные занятия, игры, общие песни, 
спорт, они осваивают навыки, которые 
потом применят в жизни и в быту”, 
Нормундс рассказал, что уже несколь-
ко лет в это время старается так рас-
пределить работу, чтобы оставалось 
время побыть вместе с участниками 
летних лагерей. Он обычно сам пред-
лагает организовать ночные походы, 
которые потом как проверка на сме-
лость и выдержку жарко обсуждают-
ся среди участников.  Двое его уже 
подросших сыновей тоже посещали 
детские летние лагеря общины и пол-
ностью признают, что получили в них 
побуждение к творчеству и старанию, 
что очень пригодилось в дальнейшем 
образовании и когда они начали тру-
довую жизнь.   

ЧЕЛОВЕЧНОСТИ СЛИШКОМ 
МНОГО БЫТЬ НЕ МОЖЕТ 

В детских и юношеских лагерях 
Нормунда встречают как своего, так 
как несмотря на зрелый возраст он 

старается поддерживать не толь-
ко свою спортивную форму, но 
может быть примером того, чего 
можно достичь добросовест-
ной работой и старанием. После 
окончания профессионально-
го училища сварщиков он рабо-
тал вместе с отцом, оттачивая 
до мастерства не только свои 
профессиональные навыки, но 
и беря за образец его понима-
ние ответственности за добросо-
вестное выполнение порученно-
го задания.  Однако с развалом 
системы коллективного хозяй-
ства заказов в сельской мест-

ности стало очень мало, и Нормунду 
пришлось думать, где ещё зарабо-
тать на пропитание семье. Он нашёл 
скромное место монтёра в штатах на 
Вентспилсской дистанции путей ЛЖД, 
так как эта государственная фирма 
и в смутные годы была достаточно 
стабильной. В скором времени вос-
пользовался возможностью здесь же, 
в Вентспилсе выучиться на помощни-
ка машиниста локомотива и поработал 
на этой работе полтора года. Ему было 
интересно и нравилось отмерять на 
колёсах километры железнодорожной 
колеи, поэтому закономерно последо-
вал следующий шаг – получить права 
машиниста локомотива. Учился в Риге, 
затем водил тяжеловесные поезда из 
Вентспилса и в Вентспилс, а позднее в 
частной фирме “Baltijas ekspresis” (BE) 
работал на Вентспилсской станции на 
маневровой работе.  

Когда показалось, что все тонкости 
работы уже известны, коллега пред-
ложил новый вызов – освоить долж-
ность диспетчера BE. Так Нормундс 
вот уже примерно три года услов-
но может причислить себя к админи-
страции, возложив на себя вместо 
одного груза ответственности другой, 
ещё более тяжёлый.  В отличие от 
машиниста локомотива, в обязанно-
сти которого входит без происшествий 
доставить груз из пункта “A” в пункт 
“B”, Нормундс должен уметь распла-
нировать, чтобы в оптимальном режи-
ме были заняты двадцать локомоти-
вов, чтобы у сотен и тысяч вагонов по 
пути в порт или из него не возникало 
простоев. К тому же, не забывая, что 
каждое из распоряжений диспетчера 
оставляет впечатление не только на 
транзитную ситуацию фирмы в целом, 
но и на производителей конкретных 
работ и их семьи – обеспечивая или 
снижая их доходы; давая возможность 
родителям для отдыха вместе с деть-
ми или лишая их этого; перегружая 
работающих или планируя щадящий 
здоровье график.  

«Конечно, многое из перечисленно-
го предусматривает соблюдать трудо-
вое законодательство и правила безо-
пасности, которые на железной дороге 
должны выполняться строго и беспре-
кословно. Но за этими предписаниями 
я всегда старался видеть человека в 
его меняющейся жизненной ситуации 
и понять, когда он выполняет работу 
с радостью, а когда она начинает его 
давить и это выше его сил. Конечно, 
железная дорога – это не благотво-
рительная организация, а зарабаты-
вающая деньги транзитная артерия, 
которую приводят в действие сильные 
люди. И всё же! Возможно это прозву-
чит невероятно, но в такие минуту раз-
думий выбрать то или иное действие 
мне помогают усвоенные с детства 
нормы морали и этики. Не знаю, как 
это проще сказать, но я соразмеряю 
своё решение в тот момент с вечны-
ми ценностями, среди которых выше 
всего ставлю человечность. До сих 
пор в работе это не мешало, а только 
помогало. 

Жить и работать с Божьей помощью
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Дворнику – 25 лет тюрьмы 
За убийство пенсионерки и попытку изнаси-
лования несовершеннолетней в Вентспилсе 
Курземский районный суд наказал лишени-
ем свободы на срок 25 лет мужчину, кото-
рый работал дворником. Помимо тюремно-
го заключения, мужчине присужден проба-
ционный надзор, а также он должен выпла-
тить пострадавшей компенсацию и возме-
стить судебные издержки, всего на сумму 
6000 евро. 

Предложи название для 
Вентспилсского концертного зала!
Объявлен конкурс, в котором каждый вент-
спилчанин и житель Латвии может вне-
сти свои предложения по поводу назва-
ния нового концертного зала. Идея долж-
на быть оригинальной, слово – звучным, 
таким, которое позволит названию концерт-
ного зала зазвучать на весь мир. Подать 
предложения можно до 18 апреля, отпра-
вив их по электронной почте: marketings@
ventspils.lv, – указав свое имя и контактную 
информацию. 

Уровень безработицы упал до 4,6%
Уровень зарегистрированной безрабо-
тицы среди трудоспособных жителей в 
Вентспилсе сократился до 4,6%. За неде-
лю число зарегистрированных безработ-
ных уменьшилось на десять человек, к тому 
же, наконец-то общее число оставшихся 
без работы людей стало меньше, чем 1000. 
Еще пару недель назад уровень безработи-
цы за несколько месяцев сделал скачок с 
4% до 4,8%.

Погодные условия препятствуют 
ремонту улиц 
Этой весной в Вентспилсе задержались 
ежегодные работы по ремонту дорожно-
го покрытия, по этой причине позднее 
были начаты и другие работы, связанные 
с благоустройством. Главной причиной 
стали сюрпризы погоды – холода сохра-
нялись до самого начала апреля, про-
должая неблагоприятную тенденцию про-
шлого года, пояснили в «Коммунальном 
управлении». 

«Kurekss» – единственный 
владелец «Kurzemes granulas» 
Один из крупнейших производителей гранул 
в Латвии – ООО «Kurzemes granulas» полно-
стью перешло во владение производителя 
древесных материалов – ООО «Kurekss». 
Предприятию «Kurekss», базирующемуся 
в Вентспилсском крае, до сих пор принад-
лежало 33% капитальных долей предпри-
ятия, теперь оно стало единственным вла-
дельцем «Kurzemes granulas». Оборот ООО 
«Kurekss» в позапрошлом году достиг 47,34 
млн евро, а у «Kurzemes granulas» – 7,101 
млн евро. 

Уже почти 200 столкновений 
с животными 
За последние годы в Курземе возросло 
число аварий, вызванных столкновени-
ем автомашины с лесным животным. Этот 
год не стал исключением. Уже за первые 
месяцы зарегистрировано 175 столкнове-
ний с лесными обитателями, в том числе, в 
Вентспилсском крае. В прошлом году всего 
было зарегистрировано 735 случаев. Чаще 
всего несчастные случаи происходят в тем-
ное время суток и в сумерках, когда живот-
ных труднее всего заметить. 

В конкурсе социальных проектов – 
7 заявок 
В конкурсе проектов социальной помощи 
жителям Вентспилса в этом году получено 
семь заявок от шести лиц. На поддержку 
таких проектов в бюджете Вентспилсской 
городской думы выделено 6000 eвро. В 
прошлом году на эти цели дума отвела 
5982,35 eвро, поддержку получили четы-
ре проекта. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

«V entspilnieks.lv» уже 
сообщала о том, что в 
прошлом году удалось 
добиться самого боль-
шого грузооборота за 20 

лет существования AО «Baltijas Ekspresis» 
– 7,1 млн тонн, предприятие смогло увели-
чить оборот в 8,1 раз. За первые три меся-
ца общий грузооборот составил 1,541 млн 
тонн, предприятие привело в Вентспилсский 
порт 392 груженых составов. Это позитив-
но, учитывая растущую напряженность в 
сфере транзита грузов и транзитной отрасли 
в целом, где наблюдается особенно острая 
конкуренция и борьба за каждую перевезен-
ную тонну. 

Январский оборот в 470 тыс. тонн пред-
седатель правления АО «Baltijas Ekspresis» 
Марис Бремзе оценивает как осторожное 
начало 2018 года, тем не менее, такой обо-
рот на 9% превышает показатель декабря 
минувшего года. Осторожность в оценках – 
по той причине, что 2017 год также начался 
достаточно позитивно: в первом квартале 
объем перевезенных грузов по сравнению с 
2016 годом возрос на 313%. Для сравнения: 
результат января нынешнего года отстает 
от первого месяца прошлого года на 54%, 
отметил М. Бремзе и пояснил, в чем главная 
причина: «Такое падение оборота полно-
стью объясняется ограничениями, которые 
Россия наложила в отношении грузопотока 
в латвийские порты». 

«Задача «Baltijas Еkspresis» – продол-
жать так же эффективно обеспечивать пере-
возки в терминалы Вентспилсского порта, 

«Baltijas Ekspresis» и в марте 
удалось увеличить грузооборот
 Окончание. Начало на 1 стр.

Объём грузов АО "Baltijas 
Ekspresis" (млн тонн) по годам

Объём грузоперевозок АО "Baltijas Ekspresis" 
(млн тонн)

несмотря на то, что прогнозы об объемах 
перевозок и впредь будут осторожными. Но 
мы продолжим работать над предложени-
ем участникам рынка новых продуктов, свя-
занных с грузоперевозками. Предприятие 
«Baltijas Ekspresis» упорно работало, есть 
наработки в этом направлении. Нужно про-
должать целенаправленно трудиться, чтобы 
воплотить их в жизнь. У нас есть и будут 

хорошие возможности для роста, остается 
лишь работать без устали. Я уже неодно-
кратно говорил, что конкуренция на рынке 
перевозок огромная, и этот факт просто 
не позволяет останавливаться на достигну-
том, а заставляет продолжать начатое без 
каких-либо скидок», – как всегда, с оптимиз-
мом смотрит в будущее руководитель пред-
приятия М. Бремзе. 



№. 15 (58)  13 апреля 2018 года Люди Вентспилса  /  3

 Окончание на 5 стр.

Зигурдс гордится тем, что смонтированная им полвека назад спасательная башня нужна до сих пор и украшает  
пляж Вентспилса. 

Нормунду четыре года.
Родители и бабушка с дедушкой (во втором ряду) Зигурда в Вентспилсе, в Вентмале,  
около 1950 года.

Но если бы мужчины отбросили характер-
ную для большинства латышей чрезмер-
ную скромность, они с гордостью могли 
бы назвать многие объекты, которые 
по-прежнему можно увидеть в сельской 

и городской среде и которые строились именно благодаря про-
фессиональному мастерству и усердию обоих. “Да, и с Божьей 
помощью», не забывает добавить Зигурдс.  

ДИПЛОМНУЮ РАБОТУ – ПО ОСОБЫМ СЛУЧАЯМ
Родная сторона предков Зигурда – Угале, и, возможно, 

именно это расстояние в сорок километров от Вентспилса 
было основанием для получения настолько латышской 
фамилии семьи – “Арайс”.  Так как в старину, когда прибре-
жье Северной Курземе населяли в основном ливы, а внутри 
края хозяйничали латыши, существовало строгое неофици-
альное деление: жители побережья звались юрмальчанами 
и рыболовами, а все живущие дальше от моря – пахарями. 
И соответственно имела место обменная торговля – хлеб 
на рыбу… Но можно также предположить, что фамилию 
Зигурда предкам, когда это потребовалось, дал местный 
помещик по роду их занятий. Насколько узнал Зигурдс, то 
барон ценил и уважал его предков, потому что кому попало 
управляющий имением не доверил бы обязанности главного 
конюха и кучера, которые в Угале выполнял его дед и, веро-
ятно, его более далёкие предки.  

Отец Зигурда, бывший кузнец поместья, вместе с семьёй 
перебрался в Вентспилс примерно девяносто лет назад и 
в Парвенте устроил кузницу. Чтобы парнишка мог сам себе 
на зиму заработать на хлеб и горячую еду, Зигурда летом 
из города отсылали к родным в местечко Рапати работать 
пастухом. От этих обязанностей он был освобождён только 
тогда, когда началась коллективизация сельского хозяйства 
и скот родственников тоже согнали в колхоз.  С пятнадцати 

Жить и работать с Божьей помощью
Отец и сын Зигурдс и Нормундс 
Арайсы скромно причисляют себя 
к тем людям, которые живут как по 
течению реки, посвящая будни работе, 
семье и, в разные периоды жизни с 
большей или меньшей интенсивности 
– служению Богу.  С годами они 
пришли к заключению, что Всевышний 
на первом месте, потому что без 
него и всему остальному не было бы 
благословения. Наряду с профессией 
строителя широкого профиля Зигурдс 
уже многие годы является диаконом 
в Вентспилсской баптистской церкви.  
А Нормундс, который несколько лет 
работал вместе с отцом, а теперь 
работает на ответственной должности 
в крупной транзитной фирме, среди 
верующих известен еще и своей 
активностью в общественных 
спортивных мероприятиях и воспитании 
молодёжи. Он занимается этим от 
всего сердца, хорошо осознавая, 
что результаты можно будет 
увидеть, возможно, лет через пять и 
опосредованно.

лет Зигурдс работал в механических мастерских городско-
го стройуправления, которые находились в Старом городе в 
Вентмале (променад улицы Остас), начал изучать токарные, 
газосварочные, а также слесарные работы. А ещё ремесло 
кузнеца, первые навыки в котором получил в отцовской куз-
нице. С тех времён в квартире Зигурда сохранилась удосто-

веряющая освоение навыков 
профессии токаря диплом-
ная работа – выточенный из 
трофейного куска алюми-
ния подсвечник, который в 
семье зажигают по особым 
случаям. 

С ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ К ОПАСНОСТИ
Навыки во многих профессиях позднее пополнялись путём 

самообразования – он не уставал перенимать мастерство у 
опытных цеховых мастеров. Работодатели охотно посыла-
ли Зигурда осваивать доступные в советское время новые 
технологии, аппаратуру, станки, пока он не занял, казалось 
бы, наиболее соответствующую его характеру и навыкам 
нишу, став монтажником-высотником.   Конечно, пригоди-
лись и навыки сварщика, слесаря и других профессий. И 
хотя в Курземе нет построенных небоскрёбов и стометровых 
телевизионных башен, бригада Арайса в плане заказов всег-
да была «нарасхват» – как-никак, такая работа достаточно 
опасная и ответственная, не каждый сможет её выполнить и 
взяться за неё. 

“Я работал на Вентспилсской базе по перекачке нефти 
(которую позднее переименовали в «Вентспилс нафта») на 
строительстве котельной, затем монтировали и устанавли-
вали теплоносители в Риге, Лиепае, Вентспилсе, Стенде, 
Казданге и в других местах. В колхозных и посёлковых 
центрах возводили водонапорные башни, строили силос-
ные башни и громоотводы – сейчас всё и не вспомнить. 
Промышленным монтажом в основном занимались, когда 
работали в составе базирующегося в Лиепае управления 
«Промтехмонтаж». В сельской местности больше всего 
заказов было, когда вместе с сыном Нормундом, получив-
шим в Лиепае специальность сварщика, перешли на работу 
в Передвижную механизированную колонну, затем в вент-
спилсское отделение Сельхозтехники,  позднее в создан-
ное совместное латвийско-датское предприятие “Dalagro”», 
Зигурдс прерывает перечисление, зная, что многое из ранее 
построенного и смонтированного 
их следующим владельцам стало 
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28 апреля – то есть ровно через две недели Латвия снова встанет 
на ноги. Вновь встанет в трудовые ряды и уже десятый год парадным 
шагом отправится убирать замусоренные и ещё неубранные места 
государства.  Списки в большинстве краёв и городов уже состав-
лены, самые замусоренные места в окрестностях как обычно уже 
отмечены на Большой Карте.  И кто знает, возможно на десятилетие 
Большой Толоки будут поставлены новые рекорды посещаемости и 
радости труда…  

Бесспорно, Большая Толока – это одна из самых позитивных, реа-
лизуемых с большим размахом общественных инициатив за время 
существования восстановленного свободного латвийского государ-
ства. Внушительное число участников толоки, фотографии приведен-
ных в порядок территорий и увезенного мусора, репортажи с места 
толоки могут даже создать впечатление, что стремительно растёт 
также общая сознательность общества, заставляющая всё боль-
шее число людей просто понять, что по сути всё совсем просто: не 
мусорить – просто, не замусоривать свой двор, улицу или лес – это 
нормально, убирать за собой вами же произведённые отходы нужно 
всегда.  И тогда не нужно будет ни большой, ни малой толоки, ведь 
не будет того, что убирать и собирать и позитивную активность людей 
можно будет направить не на уборку оставленного другими мусора, а 
скажем громко, на развитие. А именно, вместо сбора отходов можно 
было бы, например, сажать цветы, обустраивать детские площадки, 
создавать красоту будущего… Пока мы еще такого уровня развития 
не достигли.  К сожалению.  Хотя почти четверть миллиона участни-
ков толоки можно было бы причислить к тем людям, которые сами 
могли бы уважать свою работу и работу других – значит, вряд ли 
выбросили бы пластмассовую бутылку где-нибудь на краю двора или 
на улице, вряд ли они содержимое своего мусорного ведра выбро-
сили бы в ближайшем лесу, а старый регипс после ремонта кварти-
ры – в Венту.   

В прошлом году на большой общий позитивный настрой Большой 
Толоки бросил тень рассказ многолетней участницы толоки – об 
уборке окрестностей Сталдзенского пляжа и находящегося вблизи 
озера Бушниеку. Рассказ оказался бесконечным – приведённые в 
порядок окрестности пляжа, лес и окрестности озера ровно через год 
снова оказались в таком же состоянии, как и год назад. И тут опти-
мизм понемногу исчезает. Ещё раз процитируем упомянутую участ-
ницу толоки: руки опускаются, так как теми, кто мусорит, являемся 
мы сами. Неужели кто-то со стороны специально отправится на наш 
берег моря, озера или в наши леса, чтобы навредить и намусорить. 
Это делают свои же люди.   Следовательно, обобщив статистику, 
получается, что четверть миллиона немусорящих участников толоки 
ежегодно убирают мусор за таким же количеством людей… 

Нельзя отрицать, Латвия медленно и понемногу становится чище и 
ухоженнее. Хочется надеется, что растёт и сознание людей: и в плане 
сортировки отходов, и в плане того, что мусорить – это вообще плохо. 
Однако один случайно услышанный разговор между полицейским 
самоуправления и одним бравурным малолетним парнишкой застав-
ляет думать, что работы впереди ещё много.  Прежде всего в плане 
воспитания в семье, затем, возможно, и в школе…  Полицейский 
указал парнишке на то, что бросать пустую бутылку «колы» в кусты 
нельзя и попросил мальчика бутылку поднять и выбросить в ближай-
ший мусорник. “А что тогда будут делать эти безработные, если я всё 
уберу», резко ответил мальчик… Если еще браваду парнишки понять 
можно, то сказанное им заставляет задуматься и о сложном аргумен-
те. Значит у него дома именно такое отношение, именно такая пози-
ция и именно такое поведение взрослых.  Мы мусорим, мы имеем 
право это делать, мы в сущности можем делать всё, что хотим. И 
кто-нибудь уж за нами мусор уберёт … Дворники, «столатовики» или 
участники толоки. А мы снова будем мусорить. 

Положительный пример является самым мотивирующим и вдох-
новляющим. Мотивирующий не только делать (а именно, пойти уби-
рать свой приусадебный участок, свой двор, улицу, город, государ-
ство), но и не делать.  Не выбрасывать эту выпитую бутылку из-под 
«колы» через окно автомобиля, не оставлять мусор своей семьи 
после пикника в лесу, не бросать пустую бутылку из-под пива в Венту 
или пустую пачку сигарет в кусты на пляже.  Если ты сам участвовал 
в толоке, сам собрал горы этих отходов, то в следующий раз опре-
деленно не будешь среди тех, кто мусорит. Начнём каждый с себя, 
примем участие в толоке и будем активными.  И не важно, будешь 
ли участвовать в толоке в компании друзей в каком-нибудь неубран-
ном месте в городе, в окрестностях своей школы, дома или в своём 
дворе, главное – делать. И тогда действительно сможем уже в гло-
бальном масштабе быть гордыми: Латвия становится чище, краси-
вее и лучшим местом для проживания. Для нас всех и для каждого в 
отдельности.  

С пожеланием активного участия в толоке и, самое глав-
ное – не мусорить, ваша газета “Ventspilnieks.lv”

Парадным шагом 
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Когда-то одни из самых красивых вентспилсских зданий – на ул. Кугиниеку, 2, и Пилс, 38, где раньше находи-
лась Вентспилсская музыкальная средняя школа, в ближайшие годы претерпят значительные изменения. 
Здания, которые запрещено эксплуатировать по той причине, что они находятся в аварийном состоянии, уже 
долгое время пустуют. Многим приходила в голову мысль, что они со временем пойдут под снос. Но сейчас 
разработан план, предполагающий, что через пару лет здесь будут проживать воспитанники музыкальной 
школы и Вентспилсского техникума. 

Здание бывшей музыкальной 
школы превратится в общежитие

В ентспилсская музыкальная школа освобо-
дила эти здания в начале 2014 года, когда 
из-за аварийного состояния их уже нель-
зя было использовать. Воспитанники музы-
кальной школы перебрались в другое, вре-

менное помещение. Сейчас юные музыканты разбро-
саны по всему городу, но еще год придется потерпеть, 
так как в следующем году свои двери откроет новая 
Вентспилсская музыкальная школа с функциями кон-
цертного зала. 

Оба здания на улицах Пилс и Кугиниеку принадлежат 
не Вентспилсскому самоуправлению, а предприятию 
«Valsts nekustamie īpašumi», находящемуся в подчине-
нии Министерства финансов. Самоуправление приня-
ло решение потребовать от соответствующего мини-
стерства привести в порядок недвижимое имущество. 
Оба здания, подобно многим другим в Старом городе, 
которые не принадлежат самоуправлению, не украшают 
город, поэтому будет решаться вопрос об их включении 
в список строений, деградирующих окружающую среду. 
Как на пресс-конференции пояснил Айварс Лембергс, 
с присвоением такого статуса рост налога на недви-
жимость с этих объектов составит до 3%. A. Лембергс 
оправдывался, что такой шаг не означает, что кого-то 
желают наказать, так как «для думы важно не взыскать 
деньги при помощи штрафов, а добиться, чтобы эти зда-
ния были приведены в порядок». 

План полной реконструкции и реновации зданий 
обсуждается с Министерством культуры, Министерством 
образования и науки, Министерством экономики и пред-
приятием «Valsts nekustamie īpašumi». С одной стороны, 
эти красивые здания можно было бы приспособить для 
выполнения их изначальной функции – в свое время 
они строились для сдачи квартир внаем. С учетом того, 
что в Вентспилсе трагическая ситуация с доступностью 

жилплощади (в долгосрочной перспективе возможности 
аренды практически равны нулю, но на короткий срок 
доступны десятки квартир, в летние месяцы это особен-
но актуально), можно было бы вместе с государствен-
ным предприятием расширить доступность этой услуги. 

С другой стороны, в Вентспилсской музыкальной 
школе уже учатся дети со всего края, а в будущем пла-
нируется географию воспитанников расширять. Больной 
вопрос с размещением студентов и в Вентспилсском 
техникуме, в котором сегодня обучаются около 840 вос-
питанников, а в ближайшие пару лет их число возрас-
тет до тысячи. Уже сейчас студенты техникума широко 
используют общежитие Вентспилсской высшей школы. 

План переоборудовать здания в общежитие полу-
чил поддержку в министерствах, но еще нужно принять 
необходимые решения, чтобы можно было делать кон-
кретные шаги. 

Проект реконструкции будет очень дорогостоящим, 
поскольку здания сильно запущены, особенных затрат 
потребует укрепление фундамента. Пока еще рано 
судить о приблизительных затратах. Тот факт, что здания 
находятся в аварийном состоянии, имеет и историческое 
объяснение. В период оккупации проводились работы по 
углублению Венты. Противоположный берег реки был 
укреплен, а в Старом городе этого сделано не было. В 
результате берег оказался размыт, а на стенах зданий 
появились большие трещины. 

Для реализации проекта планируется привлечь сред-
ства европейских фондов в различных программах, 
остальные работы, по мнению А. Лембергса, должно 
провести предприятие «Valsts nekustamie īpašumi». То 
есть из кошелька самоуправления деньги на проект тра-
титься не будут. Когда здания будут готовы, то оба учеб-
ных заведения будут арендовать помещения у «Valsts 
nekustamie īpašumi». 

«Baltijas Ekspresis» и в марте 
удалось увеличить грузооборот

Акционерному обществу «Baltijas Ekspresis» удалось и в марте увеличить объем железнодорожных пере-
возок в направлении Вентспилсского порта – грузооборот достиг 541 тыс. тонн, что на 11 тыс., или 2%, боль-
ше, чем в феврале. По сравнению с январем текущего года, когда было перевезено 470 тыс. тонн груза, 
рост составляет 15%. Это свидетельствует о том, что для AО «Baltijas Ekspresis», входящего в общество 
«Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» (БАТЛ), успешный год не случайность, а результат долго-
срочного видения и целенаправленной работы.  Окончание на 2 стр.


